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3 اقتصادی

نمایندگان مجلس مطرح کردند: 

قاچاق لوازم خانگی؛ تهدیدی بزرگ برای کالای ایرانی 
نمایندگان مردم درخانه ملت با تاکید بر ضرورت مبارزه با قاچاق لوازم 
خانگی از مبادی ورودی،حمایت دولت از تولیدکنندگان این محصول 
و فرهنگ سازی در جامعه برای نخریدن کالای خارجی و قاچاق را از 

راههای مبارزه عملی با این پدیده عنوان کردند. 
با هماهنگی صورت گرفته بین نهادهای متولی مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز از 15 مهرماه طرح تشدید مبارزه با قاچاق لوازم خانگی به طور 
همزمان در سراسر کشور کلید خورد و در همین زمینه سخنگوی 
ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز گفت: در این مرحله از اجرای 
طرح،مسئولیت بازرسی و کنترل کالاهای قاچاق در فروشگاه ها و مغازه 

ها به اتحادیه ها و اتاق اصناف واگذار شده است.
وی تاکید کرد: در مبارزه با قاچاق به جای تمرکز بر سطح عرضه 
باید جلوی مبادی ورودی گرفته شود،چراکه قاچاق یک زنجیره است 
و اگر مصرف کننده کالای قاچاق و قاچاق فروش نباشد،کالای قاچاق 

وارد نمی شود.
این درحالی است که رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی بیست 
و ششم مهرماه در گفتگویی گفت که " به جرئت می گویم 10 درصد 
واحدهای صنفی ما قاچاق فروش هستند و بیشترشان پروانه کسب 

ندارند".
محمد طحان پور در این برنامه درباره برخورد اصناف با قاچاق کالا 
اظهار کرد:هدف همه ما مبارزه با ورود و فروش کالای قاچاق است؛ البته 
باید گفت که در بحث ورود کالا ، مسئولیت با دیگران است و کالاها از 

مبادی وارد می شوند.
وی با اشاره با سازوکار برخورد با کالای قاچاق تصریح کرد:ما به عنوان 
کاشف، کالاهای قاچاق را کشف و صورت جلسه می کنیم و بعد از آن 
فروشنده حق فروش آن را ندارد و یک برگ از آن صورت جلسه را نیز 

به تعزیرات می دهیم.
در همین حال؛ "ابراهیم درستی" نایب رئیس اول اتاق اصناف میگوید 

که  90 درصد کالاهای قاچاق را سایت های اینترنتی می فروشند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی نیز درگفت و گو با خبرگزاری 
خانه ملت بر ضرورت برخورد اصولی با کالای قاچاق و از جمله قاچاق 

لوازم خانگی تاکید کردند که مشروح آن در ادامه آمده است:
  موسوی لارگانی: قاچاق لوازم خانگی کارخانه ها را 

به تعطیلی می کشاند
سیدناصر موسوی لارگانی درگفت و گو با خبرنگار خانه ملت با 
اشاره به افزایش قاچاق لوازم خانگی درکشور گفت: زمانی تولید لوازم 
خانگی در کشور ما یا وجود نداشت یا بسیار کم بود؛اما درحال حاضر در 
استان هایی همچون تهران، اصفهان، کرمان و استان های مختلف لوازم 

خانگی با کیفیت بسیارخوبی تولید می شود.
وی با اشاره به بازدید خود و اعضای کمیسیون اقتصادی از کارخانه 
های لوازم خانگی،افزود: در بعضی ازاین شرکت ها، تا 70 درصد قطعات 
لوازم خانگی در داخل کارخانه تولید می شود یا شرکت های اقماری که 
با این شرکت ها در ارتباط هستند آن را تولید می کنند و از این طریق 

اشتغالزایی قابل توجهی نیز ایجاد شده است.
نماینده مردم فلاورجان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به یکی 
از کارخانه های داخلی تولید لوازم خانگی خاطرنشان کرد: به عنوان 
مثال شرکت »اسنوا« در اصفهان برای 5 هزار نفر اشتغال مستقیم و 
غیرمستقیم ایجاد کرده و انواع لوازم خانگی را تولید می کند؛اما متاسفانه 

عده ای با واردات بی رویه لوازم خانگی خارجی و همچنین قاچاق آن 
هم اشتغال را زیر سئوال برده و هم به اقتصاد کشور ضربه می زنند.
قاچاق لوازم خانگی باعث شده انبارها از کالای خارجی

 پر شود
موسوی لارگانی در ادامه با بیان اینکه قاچاق لوازم خانگی باعث شده 
انبارها از کالای خارجی پر شود، گفت: ادامه این رویه باعث تعطیلی 
کارخانه های تولیدی می شود به طوری که برخی شرکت ها تعدادی 
از کارگران خود را اخراج کرده و تعدادی از آن ها را  در نوبت اخراج 

گذاشته اند.
مجلس،خاطرنشان  اقتصادی  کمیسیون  رئیسه  هیئت  عضو 
کرد:قاچاق لوازم خانگی ازیک سو اشتغال را ازبین می برد و ارز را 
از کشور خارج می کند و از سوی دیگر،برای کشورهای دیگر رشد 
اقتصادی و رونق ایجاد می کند،اما در کشور خودمان همه این شاخص 

ها را کاهش خواهد داد.
موسوی لارگانی با تاکید براینکه کالایی که به صورت قاچاق وارد 
کشور می شود،مالیات وعوارض گمرکی نمی دهد که همه این ها ضربه 
به کشور است،افزود:به دنبال این هستیم که از تک محصولی بودن و 
اتکاء به نفت نجات پیداکنیم که راه آن توسعه صادرات غیرنفتی و به 

حداقل رساندن واردات و اتکاء به تولیدات داخلی است.
وی خاطرنشان کرد:مقام معظم رهبری دراین زمینه حرف آخر را زده 
و فرمودند که "هرکجا کالای قاچاق دیدید، معدوم کنید."این سخن 
یعنی اینکه مسئولان اعم از دولت، مجلس و سازمان های مربوطه باید 
به طور جدی با ورود کالای قاچاق مبارزه کنند و اجازه ندهند که کشور 
به واسطه این کالاها که کیفیت آنها اغلب از کالاهای داخلی نیز بسیار 

پائین تر است، دچار مشکل شود.
نماینده مردم فلاورجان در مجلس تصریح کرد:همچنین درهمین 
موضوع رهبر معظم انقلاب در بیانات خود درباره اقتصاد مقاومتی نیز 
تاکید کردند که دولت باید استفاده از کالای خارجی که مشابه آن در 

کشور تولید می شود را بر خود حرام کند.
موسوی لارگانی با اشاره به مکانیزم های فعلی برخورد با کالای 
قاچاق و اینکه طبق قانون این وظیفه برعهده اصناف است یا سازمان 

تعزیرات حکومتی؛تاکید کرد:تا جاییکه من اطلاع دارم در ارتباط با 
مبارزه با قاچاق ،قانونا تعزیرات باید این موضوع را پیگیری کند.

عضو هیئت رئیسه کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: رسیدگی به اجحافی که با افزایش قیمت ها در حق مردم 
انجام می شود،از وظایف تعزیرات حکومتی است؛اما یکی دیگر از وظایف 
آن ها مبارزه با قاچاق کالاست البته اتاق اصناف نیز می تواند در این 
موضوع دخیل باشد،اما قطعا چون بازرسان اصناف از بدنه خود آن 

هاست،شاید نتواند به طور کامل آن برخورد لازم  را داشته باشد.
 موسوی:طرح های مبارزه با قاچاق کالا مقطعی نباشد

سیدفرید موسوی درگفت وگو باخبرنگارخبرگزاری خانه ملت نیز 
درخصوص قاچاق لوازم خانگی،گفت: قاچاق یکی از معضلات جدی 
اقتصاد کشور ماست و در شرایط فعلی کشور، وجود این پدیده اکثر 
برنامه ریزی های اقتصادی ما ازجمله اشتغال و تولید را با چالش مواجه 
کرده است؛ از این رو، مبارزه با قاچاق یکی ازمهم ترین اقداماتی است 

که باید صورت بگیرد.
مبارزه باقاچاق نباید تنها به برخورد با عرضه کننده ها محدود شود

وی افزود:مجلس شورای اسلامی در این زمینه اقداماتی را آغاز کرده 
و اخیرا جلسه ای را با ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز برگزارکردیم که 
درآن جلسه تاکید شد که مبارزه با قاچاق نباید تنها به مبارزه با عرضه 

کننده ها محدود شود.
فرهنگ استفاده از کالای خارجی و قاچاق باید مذموم شمرده شود

نماینده مردم تهران درمجلس درخصوص آمار اعلام شده از میزان 
کالای قاچاق و حجم 10 درصدی آن در قاچاق لوازم خانگی،تصریح 
به طوردقیق  برآوردی است و  آمارهای  براساس  کرد:میزان قاچاق 
ازآن اطلاع نداریم؛اما امیدواریم مبارزه ای که با این پدیده صورت می 
گیرد،مقطعی نباشد و مردم بدانند که قاچاق معضلی است که همه را 

تحت تاثیر قرارمی دهد.
شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیسه  هیئت  عضو 
اسلامی،خاطرنشان کرد:متاسفانه درحال حاضر شاهد وجود جوانان 
بیکار دربعضی از خانواده های ایرانی هستیم و از این رو فرهنگ استفاده 
ازکالای خارجی و قاچاق باید مذموم شمرده شده و از کشور برچیده 

شودکه اگر این فرهنگ سازی درکنار اقدامات نظارتی ایجاد شود؛کم 
کم به سمتی حرکت می کنیم که تولید معنا پیداکرده و اقتصاد می 

تواند شکوفا شود و ظرفیت های خود را نشان دهد.
 گرمابی: می توانیم به بازار صادرات لوازم خانگی

 به منطقه تبدیل شویم
حمیدگرمابی درگفت و گو با خانه ملت درخصوص قاچاق لوازم 
خانگی به کشور گفت:حمل لوازم خانگی به دلیل حجمی که دارد؛به 
صورت کوله بری دشوار است و در نتیجه این کالاها از مسیرهای نیمه 
قانونی وارد می شود.وی با اشاره به وجود لوازم خانگی قاچاق در برخی 
شهرهای غرب کشور،خاطرنشان کرد:به نظر می رسد با بیشتر شدن 
سختگیری ها و کنترل و بازرسی به ویژه در نقاط مشخص و مبادی 
ورودی رسمی و نیمه رسمی که محل عبور این کالاهاست،می توان 
حجم کالای قاچاق را کاهش داد.نماینده مردم نیشابور وفیروزه در 
مجلس شورای اسلامی همچنین باتاکید براینکه باید بتوانیم محصول 
با کیفیت و با قیمت مناسب در کشور عرضه کنیم،افزود:زمانی که 
مشتری کیفیت و قیمت مناسب را در کنار یکدیگر داشته باشد،حتما 

محصول ایرانی را به محصول غیر ایرانی ترجیح خواهد داد.
وی تاکید کرد: در شرایط فعلی و در فضای پسابرجام شرایط و زمینه 
سرمایه گذاری فراهم است که شرکت های داخلی وسازندگان لوازم 
خانگی بخواهند کارهای مشترک با برندهای مشهور جهانی داشته 
باشند و جمهوری اسلامی ایران با حفظ مقرراتی که به نفع کشور 

باشد،به بازار تولید لوازم خانگی برای صادرات به منطقه تبدیل شود.
اسلامی،تصریح  شورای  مجلس  ومعادن  صنایع  عضوکمیسیون 
کرد:کشورهای همسایه درشرق و غرب، کشورهای شوروی سابق و 
کشورهای حاشیه خلیج فارس،این آمادگی را دارند که اگر محصول 
مناسب به آن ها ارائه شود،از ایران واردات کالاهایی همچون لوازم 

خانگی را داشته باشند.
دلخوش: برخورد با مغازه دار و اصناف

راه مبارزه با قاچاق کالا نیست
سیدکاظم دلخوش اباتری درگفت وگو با خانه ملت درخصوص آمار 
اعلام شده از وجود 10 درصدی قاچاق لوازم خانگی گفت: این آمارها 
نمی تواند درست و دقیق باشد و اینکه می گویند 2 یا 20 درصد کالای 

قاچاق وجود دارد،صحیح نیست چراکه کالای قاچاق آمار ندارد.
وی در ادامه با انتقاد از حجم بالای کالای قاچاق درکشور ،افزود:برای 
مبارزه با قاچاق کالا تلاش هایی شده که به نظر می رسد کافی نباشد 

و باید با فرهنگ سازی از قاچاق کالا جلوگیری کرد.
مبادی ورودی و 6 هزار و 800 کیلومتر مرز کشور را باید کنترل کرد

نماینده مردم صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی،تاکید کرد:صرفا 
برخورد با مغازه دار و اصناف مشکل قاچاق کالارا حل نمی کند؛بلکه 
باید این معضل را ریشه یابی کرد و راه صحیح چگونگی برخورد با آن 

را پیدا کرد.
دلخوش با بیان اینکه برای مبارزه اساسی با قاچاق باید به عوامل 
مختلفی توجه کرد،تصریح کرد:مبادی ورودی و 6 هزار و 800 کیلومتر 

مرز کشور را باید کنترل و مسدود کرد.
عضو هیئت رئیسه کمیسیون اقتصادی مجلس همچنین یادآور شد: 
بودجه و امکانات ستاد مبارزه با قاچاق کالاو ارز کافی نیست و باید به 

این ستاد نیز توجه لازم صورت گیرد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت عنوان کرد

روان شدن اعطای تسهیلات بانکی
 به واحدهای تولیدی 

وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره به روان سازی دریافت تسهیلات به واحدهای 
کوچک و متوسط عنوان کرد که واحدهای تولیدی و صنعتی که دارای صادرات نیستند 
یعنی دارای کیفیت نیستند و قابلیت رقابت  پذیری با دیگر محصولات مشابه در داخل و 

خارج را ندارند.
 محمدرضا نعمت زاده در حاشیه بهره برداری از دو واحد تولیدی و صنعتی در شهرستان 
ساوه در گفت وگو با ایسنا، مهم ترین محور تولید و صنعت را توسعه صادرات عنوان کرد 
و افزود: با صادرات است که هم صنایع مجاب به تولید با کیفیت شده و هم رقابت پذیر 

خواهند بود.
وی در ادامه گفت: تاکنون 1۳ هزار واحد کوچک و متوسط توانسته اند تسهیلات بانکی 

دریافت کنند که حدود 10 هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی داده شده است.
وی انتظار از دریافت کنندگان تسهیلات بانکی را رونق تولید و اشتغال جدید عنوان کرد و 

گفت: هدف دولت در سال جاری رونق تولید است.
نعمت زاده در خصوص روان سازی دریافت تسهیلات بانکی اضافه کرد: این تسهیلات با 
همکاری بانک ها، سازمان امور مالیاتی و تامین اجتماعی به واحدهای کوچک و متوسط 

ارائه می شود.
وی افزود: این موضوع که در چهار ماه گذشته 1۳ هزار واحد صنعتی و کشاورزی توانسته اند 

تسهیلات بانکی دریافت کنند نشان از روان بودن سیستم دریافت تسهیلات بانکی دارد.
وزیر صنعت معدن و تجارت با بیان اینکه بانک ها پول عمومی را در اختیار ندارند و پول 

مردم است، گفت : بانک ها باید با دریافت وثیقه  از باز پرداخت مطمئن شوند.

رئیس بانک مرکزی :

اختصاص تسهیلات به واحدهایی که 
مشکل سرمایه در گردش دارند

 رئیس بانک مرکزی با اشاره به اینکه در استان مرکزی 98 هزار میلیارد تومان وام به صنایع 
کوچک و متوسط پرداخت شد گفت که تا پایان سال جاری به هر واحدی که مشکل سرمایه 

در گردش داشته باشد، تسهیلات داده می شود.
ولی اله سیف در جلسه سرمایه گذاری و توسعه استان اراک ضمن اشاره به اینکه در این 
استان یکی از مهمترین موارد حمایت از صنایع شامل پروژه آندسازی با میزان سرمایه گذاری 
۳00 میلیارد تومان بود که بانک ها آنرا برعهده گرفتند، به پروژه های اراک اشاره کرد و گفت: 
تشکیل سندیکا برای برخی پروژه ها اقدامی موثر است. دو پروژه سندیکایی تامین مالی 
پالایشگاه خون با عاملیت بانک ملی و عضویت سندیکایی بانک سپه، تجارت و صادرات است 
که 220 میلیون یورو و ۴0 میلیارد تومان سرمایه گذاری در خصوص آن صورت گرفته است. 
پروژه پتروشیمی الوند نیز یکی دیگر از این پروژه هاست که با عاملیت بانک صنعت، معدن و 

تجارت و عضویت سندیکایی آن با بانک تجارت، ملت و صادرات است.
 وی ادامه داد: امسال ۳5 پروژه بزرگ دیگر بر عهده گرفته شده است، همچنین هشت هزار 
نفر در سامانه قرض الحسنه ازدواج متقاضی تسهیلات و در صف انتظار بودند و ضربتی وار 
رسیدگی به آنها در دستور کار قرار گرفته است و از امروز طی دو تا سه ماه آینده وام قرض 

الحسنه آنها تامین می شود.
 سیف بیان کرد: از ابتدای سال جاری تا تیر ماه وام ازدواج قرض الحسنه سه میلیون تومانی 
پرداخت شد، اما از مردادماه سال جاری این وام به 10 میلیون تومان افزایش یافت و عملکرد 

مطلوبی را تا امروز شاهد بوده ایم.
 وی تصریح کرد: از ابتدای سال تا پایان تیرماه 110 هزار مورد وام ازدواج سه میلیون تومانی 
پرداخت شده، اما از مردادماه تا مهرماه  ۳۳0 هزار مورد انجام شد که معادل ۴0 هزار میلیارد 

تومان است و البته 1۳ هزار نفر از متقاضیان شامل ایثارگران بودند.
 سیف گفت: در رابطه با وام های صنایع کوچک و متوسط نیز در استان مرکزی 12 هزار 

و 522 مورد به مبلغ 98 هزار میلیارد تومان پرداخت شد.

در هفته اخیر

سکه بی مشتری ۱3 هزار تومان گران شد
بازار سکه در روزهای اخیر با نوسانات نسبی همراه بود؛ به طوری که سکه تمام طرح جدید 

1۳ هزار تومان، نیم سکه ۳000 تومان و ربع سکه 1000 تومان افزایش قیمت داشتند.
سکه تمام بهار طرح جدید در یک هفته اخیر با حدود 1۳ هزار تومان نوسان همراه شده 
است. این نوع سکه در ابتدای هفته گذشته یک میلیون و 8۴ هزار تومان در بازار مشاهده 

شد و در میانه های هفته به یک میلیون و 92 هزار تومان رسید.
در ابتدای این هفته این روند افزایشی ادامه پیدا کرد و در بازار روز گذشته سکه تمام طرح 

جدید یک میلیون و 97 هزار تومان عرضه شد.
همچنین نیم سکه در این بازه زمانی با افزایش ۳000 تومان روبرو شد. نیم سکه در اوایل 
هفته گذشته 551 هزار تومان در بازار آزاد به فروش رسید و در روزهای ابتدایی هفته  جاری 

به 55۴ هزار تومان افزایش یافت.
ربع سکه نیز در این مدت از ثبات نسبی برخوردار بود و هزار تومان نوسات قیمت داشت، 
این نوع سکه در ابتدای هفته قبل 290 هزار تومان قیمت داشت و در بازار ابتدای این هفته 

به 291 هزار تومان رسید.
از سوی دیگر سکه گرمی از هفته قبل تا کنون ۳000 تومان نوسان قیمت را تجربه کرد. 
این نوع سکه در این بازه زمانی در پایین ترین قیمت 182 هزار تومان و در بالاترین قیمت 

185 هزار تومان عرضه شد.
همچنین به گفته رئیس اتحادیه طلا و جواهر، قیمت طلا و سکه به دلیل کم بودن دادوستد 
و نداشتن مشتری در هفته گذشته از ثبات بالایی برخوردار بود و هفته آرامی را پشت سر 

گذاشت.

یک کارشناس با اشاره به واردات از آمریکا

چرا آمریکا به ما خودرو می دهد هواپیما نه!؟
عضو هیات علمی دانشگاه علم و صنعت گفت: رفتار آمریکا در قبال ایران بسیار موذیانه و 
خطرناک است؛ چرا این کشور در راه واردات هواپیماهای مسافربری به ایران که نیاز روزانه 
مردم عادی است سنگ اندازی می کند اما اجازه واردات خودروهای تولیدی خود به ایران 

را می دهد؟!

امیرحسن کاکایی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در شرایطی که آمریکایی ها در راه 
پیشرفت اقتصادی ایران مانع تراشی می کنند و به انحاء مختلف مانند جلوگیری از مبادلات 
بانکی سعی در ضربه زدن به اقتصاد ما دارند، واردات خودرو از این کشور علامت سوال بزرگی 

در زمینه اهداف آمریکایی ها از این اقدام ایجاد کرده است.
وی با بیان اینکه در زمان تحریم های غیر قانونی آمریکا بر ضد ایران فشار زیادی به صنایع 
داخلی وارد شد، خاطرنشان کرد: در آن زمان حتی اجازه واردات قطعات و مواد اولیه تولید 
خودرو را به ما نمی دادند حال چه شده است که خودروهای تولید شده در آمریکا به راحتی 

وارد ایران می شود.
این کارشناس صنعت خودرو ادامه داد: مسوولان باید اهداف پشت پرده چنین اقداماتی 
را بررسی کرده و از تکرار اتفاقاتی مانند واردات خودرو از آمریکا جلوگیری کنند. جالب این 
است که خودروهایی از آمریکا وارد شده که در جاهای دیگر دنیا مانند اروپا، کره و ژاپن نیز 

تولید می شوند اما چرا این خودروها از آمریکا باید وارد ایران شوند.
وی تصریح کرد:  در این زمینه شانس آورده ایم که خودروهای وارد شده از آمریکا در مرحله 
شماره گذاری متوقف شده و پلیس از شماره گذاری آن ها خودداری کرده است. در این شرایط 
مسوولان و تجار باید به این نکته توجه کنند که اقتصاد بین المللی یک بده بستان است؛ 
آمریکا چه امتیازی به ما داده که ما در قبال آن باید خودروهای تولید شده در آمریکا را وارد 

و برای کارگران آمریکایی با پول مردم ایران اشتغال زایی کنیم؟.
براساس اسنادی که به ایسنا رسیده، مشخص شده که برخی خودروهای تولید شده در 
آمریکا وارد ایران شده و به فروش رسیده است. در برخی از خودروهای وارد شده از آمریکا 
که برند آن متعلق به یک شرکت ژاپنی است عبارت "MADE IN U.S.A" )ساخت آمریکا( 
درج شده و نشان می دهد که این خودروی ژاپنی در ایالت اوهایو آمریکا مونتاژ و تولید 

شده است.
در این زمینه مسوولان وزارت صنعت، معدن و تجارت باید شفاف سازی کنند که با وجود 
تاکیدات و دستور موکد مقام معظم رهبری مبنی بر ممنوعیت واردات کالاهای مصرفی 

آمریکایی چگونه خودروهای تولیدی در آمریکا وارد ایران شده است؟
در این رابطه رییس انجمن واردکنندگان خودرو نیز ورود خودروهای تولید آمریکا به ایران 
را تایید و خاطرنشان کرده که اخیرا شماره گذاری حدود ۴00 دستگاه از این خودروها از 

سوی پلیس راهنمایی و رانندگی نیروی انتظامی متوقف شده است.
البته فرهاد احتشام زاد خاطرنشان کرده که در گذشته برخی خودروهای تولیدی آمریکا که 
وارد ایران شده اند شماره گذاری و فروخته شده اند. وی از استعلام از وزارت صنعت، معدن و 
تجارت درباره قانونی بودن یا نبودن واردات خودروهای تولید آمریکا به ایران خبر داده است.
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هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-رای شماره 139560330002021657 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002012381 آقای ابوالفضل ده نشین فرزند جعفر 
در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 89/12 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1939 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
2-رای شماره 139560330002018726 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005984 آقای حسن جلیلی نادر فرزند محمد 
حسین در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت 100/80 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2190 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
3-رای شماره 139560330002013926 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007629 آقای مالک طالبی فرزند اژدر در 
قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1853 اصلی واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
4-رای شماره 139560330002021644 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002004695 آقای علی براتی لطف فرزند 
محمدعلی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63/30 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2302 اصلی 

واقع  در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
5-رای شماره 139560330002020376 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005801 آقای حسین حاجیان معبود فرزند 
براتعلی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 113.05 مترمربع پلاک شماره 88 فرعی از 2279 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
6-رای شماره 139560330002021223 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009488 آقای ابوالفضل زارع بیاتی فرزند 
محمدنبی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126/18 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 1823 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
7-رای شماره 139560330002020932 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002004025 آقای برات علی زاده فرزند صفرعلی 
در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 80/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1975 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
8-رای شماره 139560330002021238 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007577 آقای مسعود مهرابی لیمنجوب 
فرزند اسماعیل در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت 140 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2593 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
9-رای شماره 139560330002020475 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002000576 آقای مرسل حسن زاده فرزند 
قوجعلی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 56.50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1977 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
10-رای شماره 139560330002020889 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009428 خانم فاطمه مجیدی فرزند تاری 
وردی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 87.15 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 1955 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
11-رای شماره 139460330002017507 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002002547 آقای رضا شوندی فرزند صفرعلی 
در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 132/80 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2333 و 2334 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
12-رای شماره 139560330002021774 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002008757 خانم خدیجه میرباقری جم فرزند 
عبدالصمد در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 133 مترمربع پلاک شماره 72 فرعی از 1947 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
13-رای شماره 139560330002007608 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002004940 آقای محمد صادق عنایتی فرزند 

محمد علی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 159 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 1869 و 1867 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

14-رای شماره 139560330002018142 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002006164 آقای حسین لطفی فرزند 
عباسعلی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 132 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 1823 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
15-رای شماره 139560330002020887 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002006424 خانم آسیه ملکی فرزند جبارعلی 
نسبت به سه دانگ/ ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 105.74 مترمربع قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2181 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
16-رای شماره 139560330002020871 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002006423 آقای عبداله محمدی فرزند گل 
محمد نسبت به سه دانگ /ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 105/50 مترمربع پلاک شماره قسمتی از پلاک 

فرعی از 2181 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
17-رای شماره 139560330002016706 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002011641 آقای حسین لطفعلی پور فرزند 
لطف اله در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 106/38 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2270 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
18-رای شماره 139560330002021727 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005775 آقای ابوالحسن جلیلی فرزند 
حسین در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 172/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2498 اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
19-رای شماره 139560330002021527 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005986 آقای غفار علیزاده فرزند صفرعلی 
در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 169/85 مترمربع پلاک شماره 364 فرعی از 1956 اصلی واقع 

در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
20- رای شماره 139560330002021541 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007285 آقای یوسف حسین زاده فرزند 
حسین در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 140 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1835 اصلی واقع 

در بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
21-رای شماره 139560330002020918 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007632 آقای محمد قراگوزلو فرزند 
عشقعلی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 91.80 مترمربع پلاک شماره فرعی از2185 و 2186 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
22-رای شماره 139560330002020464 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002013945 آقای غلامرضا قائم پناه فرزند 
بهرعلی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1960 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
23-رای شماره 139560330002020788 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002010943 آقای محمد علی سلطانی فرزند 
رجبعلی در قسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 152/77مترمربع پلاک شماره فرعی 2/10 از 2295 

اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم 

به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/07/19 تاریخ انتشار دوم: 1395/08/4
مرتضی نورانی آرانی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001003416 شماره  1-رای 
1392114430001001560 آقای غلامعلی محمد آقائی مبارک آبادی فرزند جعفر در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 102/96 مترمربع پلاک شماره 10458 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009105 شماره  2-رای 
1392114430001001634 آقای مهدی صادقی فرزند حسین در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 180/79 مترمربع پلاک باقیمانده 11134 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001007878 شماره  3-رای 
1391114430001002567 آقای مهدی احمدی فرزند احمدعلی در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت144 مترمربع پلاک شماره 259 فرعی از 11578 اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008980 شماره  4-رای 
1391114430001001757 آقای هادی جلالی فرزند حبیب اله در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 63/40 مترمربع پلاک شماره 260 فرعی از 1 اصلی واقع در قم 

بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001010671 شماره  5-رای 
1391114430001007717 خانم زهرا خوش کلام فرزند عباس در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 164/50 مترمربع پلاک شماره 35 فرعی از 11016 اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009021 شماره  6-رای 
یکباب  قاسم در ششدانگ  فرزند  کلهر  آقای حسین   1392114430001001710
ساختمان به مساحت 126/88 مترمربع پلاک شماره 10898 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009787 شماره  7-رای 
1394114430001001096 آقای محمد بخشی جبار فرزند محبعلی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 11004 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001009380 شماره  8-رای 
1391114430001009050 خانم سنا پی راه فرزند سید حسن در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 86/80 مترمربع پلاک شماره 10309 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001010684 شماره  9-رای 
1391114430001007752 آقای سجاد قنبری فرزند علیرضا در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 181/46 مترمربع پلاک شماره 

11224 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001010683 شماره  10-رای 
آقای ستار قنبری فرزند علیرضا در سه دانگ مشاع   1391114430001007750
از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 181/46 مترمربع پلاک شماره 

11224 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008875 شماره  11-رای 
1392114430001003337 آقای حسین رنجبرجدی فرزند ابوالقاسم در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 224/92 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 9472 اصلی واقع  

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008552 شماره  12-رای 
1392114430001000557 آقای اسماعیل صفری فرزند عباس در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 132 مترمربع پلاک شماره 10980 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011621 شماره  13-رای 
1394114430001001359 آقای امیر کاظمیان فرزند سلطانعلی در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 135 مترمربع پلاک شماره 11003 

اصلی واقع  در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001011622 شماره  14-رای 
1395114430001000355 خانم اکرم احمدی فرزند اسماعیل در سه دانگ مشاع از 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 135 مترمربع پلاک شماره 11003 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001008474 شماره  15-رای 
1394114430001001476 آقای داود نیکوکلام فرزند محمد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 156 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 11134 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001015741 شماره  16-رای 
1395114430001000698 خانم فرشته حیدرزاده حمامی فرزند حیدر در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 153 مترمربع پلاک شماره 10965 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001014703 شماره  17-رای 
ملی  شناسه  به  البرز  توسعه  اندیشه  قائم  شرکت   1395114430001000056
10590045732 در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 489/20 مترمربع پلاک 

شماره 10993 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک 
قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به 
دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/07/19 تاریخ انتشار دوم: 1395/08/4
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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هر تصمیمی باشگاه بگیرد، اطاعت می کنم

واکنش فرکی به مذاکره سایپا با گل محمدی
سرمربی تیم سایپا اعلام کرد موضع خاصی درباره شایعه مذاکره باشگاهش با یحیی 

گل محمدی نمی گیرد.
تیم فوتبال سایپا در رقابت های لیگ برتر نتایج خوبی کسب نکرده است. شاگردان 
حسین فرکی در هفته نهم نیز مغلوب تیم استقلال شدند تا شایعات زیادی درباره ایجاد 
تغییرات در راس کادرفنی این تیم شنیده شود. این در حالی است که درویش، مدیرعامل 
باشگاه سایپا قویا شایعه مذاکره با گزینه های دیگر را رد کرده و به حمایت قاطعانه از حسین 

فرکی پرداخته است.
فرکی درباره شایعات ایجاد شده اینطور توضیح می دهد: »من تابع نظر مدیرعامل باشگاه 
هستم. آقای درویش ، مدیرعامل باشگاه به من لطف داشتند و من تمام حرف های او را 
خواندم. به هر حال مشکلات تیم ما در زدن ضربات آخر ختم می شود و خوشحالم که 
مدیرعامل این موضوع را متوجه می شود. نظری درباره شایعات ایجاد شده ندارم و تابع 
مدیران هستم.« در روزهای گذشته شایعه شده مدیران سایپا با یحیی گل محمدی وارد 
مذاکره شده اند؛ فرکی در این باره می گوید: »من اطلاعی از مذاکره باشگاه با مربیان دیگر 
ندارم واصلا نمی دانم این موضوع صحت دارد یا خیر. موضعی نسبت به این مساله ندارم و 

ترجیح می دهم تلاشم را انجام دهم تا شرایط را به سود سایپا تغییر دهم.«
فرکی از آینده ای روشن برای سایپا صحبت می کند: »من در فولاد و سپاهان هم چنین 
شرایطی را تجربه کردم. بازیکنان خوبی داریم و شک ندارم وقتی به بهترین شکل کار را 
انجام دهیم، بالاخره شانس به ما رو می کند. من نهایت تلاشم را می کنم تا سایپا را به 

جایگاه واقعی اش برسانم. انشاءالله با همت بازیکنان این امر میسر می شود.«

طالب لو- منصوریان، نبردی انتقامی در غدیر
بازی دو تیم استقلال و فولاد بی تردید نبرد بین دروازه بان قرمزهای اهوازی با سرمربی 

آبی های تهرانی است.
 وحید طالب لو فصل قبل در استقلال بازی می کرد اما در پایان با تصمیم علیرضا 
منصوریان در لیست مازاد قرار گرفت و مجبور شد این تیم را ترک کند. او بعد از بررسی 
پیشنهادهایی که داشت تصمیم گرفت به فولاد برود و حالا باید روز پنجشنبه رودر روی 
تیم سابقش قرار بگیرد.بدون تردید روز پنجشنبه جدال انتقامی طالب با منصوریان است 
و باید دید دروازه بان فولاد که در 5 بازی در لیگ و جام حذفی موفق شده ۴ کلین شیت 
به ثبت برساند، می تواند در بازی با استقلال هم دروازه خود را بسته نگه دارد یا نه.اما به 
جز این طالب لو با مهدی رحمتی، دروازه بان استقلال هم رقابت زیر پوستی دارد چرا که 
او در بیشتر بازی های فصل گذشته هم نیمکت نشین  او بود و حالا انگیزه زیادی دارد که 

بتواند جنگ دروازه بان های استقلالی را به نفع خود تمام کند.

دربی برای انصاری فرا رسید
ساسان انصاری که نتوانست در دربی برای پرسپولیس بازی کند و از این تیم جدا شده 

بود، این هفته مقابل استقلال قرار می گیرد.
، ساسان انصاری مهاجم فولاد خوزستان در ابتدای فصل به پرسپولیس رفت اما خیلی 
زود و پس از هفته چهارم این تیم را ترک کرد. انصاری که در همان ۴ هفته محبوبیت 
فوق العاده ای در بین پرسپولیسی ها به دست آورده است، این هتفه باید با لباس فولاد 
برابر استقلال قرار بگیرد.البته این دیدار علاوه بر اینکه برای فولاد مهم است، می تواند دربی 
مهمی برای انصاری باشد، که در زمان دربی این فصل استقلال - پرسپولیس، از تیم برانکو 
بیرون آمده و به فولاد رفته بود.باید دید انصاری که در 5 بازی اخیر برای فولاد ۴ گل زده، 

در برابر استقلال چه عملکردی خواهد داشت.

مرزبان در راه سومین صعود
علیرضا مرزبان روزی که راه خود را از اکبر میثاقیان جدا کرد بی دلیل نبود چرا که راه 

صعود به لیگ برتر را یاد گرفته بود.
او حالا بعد از پیکان به دنبال دومین صعود متوالی به لیگ برتر به همراه تیم خونه به 
خونه است. البته علیرضا مرزبان به عنوان مربی و به همراه تیم پدیده هم لیگ برتری شده 
است و صعود به لیگ برتر به همراه تیم خونه به خونه سومین صعود این مربی به لیگ 
برتر خواهد بود.انتخاب های خوب به علیرضا مرزبان در قدم برداشتن در مسیر صعود به 
لیگ برتر کمک کرده و می کند. هر چند مربی اگر توانمند نباشد با بهترین تیم هم ره به 
جایی نخواهد برد. کما اینکه در سال های اخیر دیدید که چه تیم های خوب و متمولی 
با داشتن مهره های ارزشمند از صعود به لیگ برتر باز ماندند.خونه به خونه در حال تحقق 
بخشیدن آرزوی دیرینه مازنی هاست. سالهای سال است از شموشک خبری نیست و 
نساجی هم همیشه درگیر مسائل حاشیه ای و بی پولی است و حال خونه به خونه می رود 
که با هدایت علیرضا مرزبان مازندران را در لیگ برتر صاحب سهمیه کند، استانی که در 
همه تیم های لیگ برتری و دسته اولی بازیکن دارد اما خود بدون نماینده است. همانند 

کوزه گری که از کوزه شکسته آب می خورد.

سه شنبه -چهارم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4130

 اثرات عملکرد ضعیف در باشگاه ها

سرنوشت استقلال و پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا به کویت گره خورد

 جایگزین من یک بازی هم برای پرسپولیس انجام نداد

نوروزی: ناراحتم اما با برانکو دست می دهم

کمیته مسابقات لیگ قهرمانان که در مقر کنفدراسیون 
فوتبال آسیا قرار دارد، روز ۳0 نوامبر )10 آذر( تشکیل جلسه 
می دهد و تعداد سهمیه کشورها در این دوره از بازی ها را 

مشخص خواهد کرد.
حضور نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان آسیا فصل آینده 
با یک معمای بزرگ مواجه شده است. ۴ نماینده فوتبال 
کشورمان باید در این مسابقات حضور داشته باشند؛ استقلال 
خوزستان به عنوان قهرمان لیگ برتر، ذوب آهن اصفهان 
قهرمان جام حذفی، پرسپولیس نایب قهرمان و استقلال 
تیم سوم لیگ برتر، ۴ نماینده ایران هستند اما سهمیه دقیق 
کشورمان در لیگ قهرمانان این فصل هنوز مشخص نشده 

است.
کمیته مسابقات لیگ قهرمانان که در مقر کنفدراسیون 
فوتبال آسیا قرار دارد، روز ۳0 نوامبر )10 آذر( تشکیل جلسه 
می دهد و تعیین تعداد سهمیه کشورها را در دستور کار خود 
دارد. آنها براساس یک فرمول نسبتاً پیچیده اقدام به انتخاب 
سهمیه برای کشورها می کنند. در آن تاریخ، تعداد سهمیه های 
مستقیم و پلی آف ایران در لیگ قهرمانان به صورت دقیق 

مشخص خواهد شد.
ایران صاحب ۳ سهمیه مستقیم و یک  تا فصل قبل، 
سهمیه پلی آف بود اما جلسه پیش روی کمیته مسابقات، 
تکلیف تیم های ایران در دو دوره جدید یعنی 2017 و 2018 
را مشخص می کند. طریقه محاسبه سهمیه نیز به عملکرد 

باشگاه ها و تیم های ملی در ۴ سال گذشته برمی گردد.
عملکرد باشگاه های ایرانی در لیگ قهرمانان 70 درصد و تیم 
ملی فوتبال ایران ۳0 درصد بر انتخاب تعداد سهمیه در لیگ 
قهرمانان تاثیرگذار است. البته باشگاه های ایران که با کمترین 
برنامه ریزی و امکانات ممکن راهی لیگ قهرمانان سال های 
گذشته شدند، عملکرد منفی داشتند و اکثرشان در گروه خود 
حذف شدند که ما در این بخش، نمره پایینی کسب می کنیم 
اما بخش دیگر، یعنی نتایج تیم ملی فوتبال ایران عالی بوده از 
این رو، می تواند شانس ما را برای کسب سهمیه بالا ببرد گرچه 
نتایج تیم ملی کشورها از نظر کمیته بازی ها تنها ۳0 درصد 

ملاک برای تعیین سهمیه هاست.
با توجه به شرایطی که وجود دارد، به احتمال بسیار زیاد 
سهمیه ایران از سه سهمیه مستقیم و یک سهمیه پلی آف، به 
دو سهمیه مستقیم و دو سهمیه پلی آف کاهش پیدا می کند 

که در این صورت، استقلال خوزستان و ذوب آهن به عنوان 
قهرمانان ایران راهی مرحله گروهی می شوند اما پرسپولیس و 

استقلال باید به پلی آف بروند.
از آنجا که العین امارات در این فصل راهی فینال لیگ 
قهرمانان شده و در فصل قبل، الاهلی این کشور به فینال 
رقابت ها رسیده بود، پس شانس امارات و همچنین عربستان 
که نمایندگانش در ۴ سال گذشته عملکرد خوبی داشته اند 
برای حفظ سه سهمیه مستقیم و یک سهمیه پلی آف بالاست 
ولی ایران، شرایط جدیدی را تجربه می کند و شانس زیادی 
برای حفظ سهمیه ندارد. از سوی دیگر، فوتبال کویت از سوی 
فیفا تعلیق شده و اگر تعلیق این کشور تا ۳0 نوامبر )10 آذر(  
که جلسه کمیته مسابقات لیگ قهرمانان است، باقی بماند، به 

صورت قطعی تنها سهمیه کشور کویت برای صعود مستقیم 
به لیگ قهرمانان از بین می رود و در این شرایط، ایران حائز 
سهمیه کویت خواهد شد و می تواند با خوش شانسی، سه 
سهمیه مستقیم و یک سهمیه پلی آف را حفظ کند. این اتفاق 
فصل گذشته برای لیگ چین رخ داد و آنها با همین قانون، 
سه سهمیه مستقیم و یک سهمیه پلی آف را داشتند اما در غیر 

این صورت، شرایط برای کشورمان بسیار سخت خواهد شد.
با این حال همه چیز در گرو جلسه 10 آذر است تا در 
مورد سهمیه های ایران تصمیم گیری شود. تحت هر شرایطی، 
استقلال باید در پلی آف کار خود را در لیگ قهرمانان این فصل 
آغاز کند اما پرسپولیس باید شانس خود را برای کسب سهمیه 

مستقیم یا پلی آف امتحان کند.

مهاجم تیم صنعت نفت آبادان اعلام کرد برای گلزنی مقابل پرسپولیس نهایت تلاشش را 
به کار می گیرد.

رضا نوروزی درباره شرایط تیمش بعد از برد مقابل ماشین سازی، دیدار با پرسپولیس، 
دلخوری اش از برانکو و برخی مسائل دیگر صحبت هایی را انجام داد که ماحصل آن را در 

ادامه می خوانید:
روحیه مان بالا رفت

بعد از چند بازی که نتایج خوبی نگرفته بودیم، توانستیم بازی با ماشین سازی را به سود خود 
به پایان برسانیم. ۳ امتیاز خوب گرفتیم و خوشحالم که دل مردم آبادان را شاد کردیم. این ۳ 

امتیاز به ما کمک می کند تا در بازی های آینده با روحیه بالایی به میدان برویم.
به تصمیم کادرفنی احترام می گذارم

من از نظر بدنی و فنی مشکلی برای فیکس بازی کردن ندارم اما تصمیم سرمربی تیم است 
که به عنوان یار ذخیره به میدان بروم. من هم به این تصمیم احترام می گذارم.

شادکام توانمند اما کم تجربه است
محمد شادکام مهاجم توانمندی است. او جوان آینده دار و البته کم تجربه است. من هم 
برخی نکات را به او گوشزد می کنم اما خودش هم انگیزه بالایی برای کسب موفقیت دارد. در 

کل بازیکن خوبی است وتا الان هم به درد نفت آبادان خورده است.
بازی در حضور هواداران سخت است

بازی سختی با پرسپولیس داریم. پرسپولیس صدرجدول است و فوتبال را خوب بازی می 
کند. از همه مهم تر اینکه پرسپولیس در ورزشگاه آزادی بازی می کند و حضور هوادارانش کار 

ما را سخت تر می کند.
دوران خوبی در پرسپولیس نداشتم

متاسفانه هرگز دوران خوبی در پرسپولیس نداشتم. من فقط ۴ بازی برای این تیم انجام دادم. 
بعد از آن هم مصدوم شدم و در نهایت به جدایی ختم شد. به هر حال این مسائل پیش می 
آید؛ در فولاد که بودم در دو فصل ۴0 گل زدم اما قراردادم را تمدید نکردند، پرسپولیس که 

دیگر با آن شرایط جای خودش را دارد.
مهاجمی را جایگزینم کردند که یک بازی هم انجام نداد

در دوران حضور در پرسپولیس می توانستم 8 بازی آخر را به میدان بروم اما ناگهان درخشان 
به من گفت می خواهم تو را از لیست خارج کنم. دوست نداشتم این اتفاق بیفتد، چون در 8 
بازی می توانستم به شرایط خوب برگردم. از این ناراحتم که یک مهاجم برزیلی)تادئو( جایگزین 

من کردند و او حتی یک بازی هم برای پرسپولیس انجام نداد. اگر او بازی می کرد و موثر واقع 
می شد، آدم دلش نمی سوخت.

برانکو می خواست از من استفاده کند اما...
در لیست آسیایی پرسپولیس حضور داشتم اما وقتی به شرایط خوب رسیدم، درخشان رفت 
و برانکو آمد. بعد بازی با تیم عربستانی در تهران با برانکو صحبت کردم و شرایطم را برایش 
توضیح دادم. او گفت در بازی با لخویا از من استفاده می کند اما متاسفانه مصدوم شدم و فصل 

را از دست دادم.
با برانکو دست می دهم

مشکلی با برانکو ندارم. قبل از بازی با پرسپولیس هم به سمت او می روم و با وی دست می 
دهم. فکر می کنم قسمتم این بوده و به هر حال الان تلاش می کنم بهترین شرایط را برای 

نفت آبادان رقم بزنم.
تلاش می کنم به پرسپولیس گل بزنم

بازی با پرسپولیس و استقلال انگیزه های خاصی برای تیم ها ایجاد می کند. من مقابل 
استقلال خوب بازی کردم و دوست دارم مقابل پرسپولیس هم بهترین عملکرد را داشته باشم. 

امیدوارم مثمرثمر باشم و نهایت تلاشم را به کار می گیرم تا برای تیمم گلزنی کنم.

سیستم غیرشفاف مالی فدراسیون و ابهامات تکراری

ماجرای عجیب توقیف "چمدان پول" تیم ملی 
در تاشکند

کاروان تیم ملی فوتبال ایران در سفر اخیر به ازبکستان گرفتار اتفاقات جالبی شده است. 
دزدی اموال و حبس در فردوگاه کم نبود که در تازه ترین رونمایی از این اتفاقات مشخص 
شده که چمدان دلارهای تیم ملی نیز در پی بی تدبیری مسوولان فدراسیون در فرودگاه 

تاشکند توقیف شده است.

 تیم ملی فوتبال ایران برای صعود به جام جهانی 2018 روسیه مسابقات حساس و 
سرنوشت سازی در ماه اخیر برگزار کرده و هنوز هم بخش زیادی از راه صعود به این مسابقات 
ارزشمند باقی مانده است. فدراسیون فوتبال با توجه اهمیت این مسابقات تلاش دارد که 
بهترین تدارکات را برای شاگردان کی روش فراهم کند که یکی از مهم ترین اقدامات تهیه پرواز 
چارتر بوده است. در آخرین پرواز تیم ملی که اتفاقا با پرواز چارتر هم انجام شد، ملی پوشان 
ایران با دردسرهایی زیادی نظیر دزیده شدن کفش بازیکنان، معطلی و حبس در فرودگاه به 
هنگام بازگشت مواجه شدند اما در تازه ترین شاهکار سفر تیم ملی خبرنگار ایسنا مطلع شد که 
حاشیه  جالب دیگری نیز در این سفر رخ داده که این اتفاق در نتیجه سهل انگاری و بی تدبیری 
مستقیم مسوولان فدراسیون فوتبال بوده است. ماجرا از این قرار است که مسوول امور مالی 
فدراسیون فوتبال که در واقع در این سفر مسئول مالی تیم ملی هم بوده، مبلغی بالغ بر 117 
هزار و 600 دلار آمریکا و 1010 یورو ارز نقد را در چمدانی با خود به ازبکستان برده و از 
آنجایی که این مبلغ را اظهار فرودگاهی نکرده دردسرهایی را برای تیم ملی ایجاد کرده است.

پلیس فرودگاه تاشکند پس از کشف این چمدان پول، اقدام به توقیف تمام این پول می کند 
و این ماجرا سرآغازی می شود برای حاشیه و عدم تامین مالی تیم ملی ایران در کشور 
ازبکستان. پس از این توقیف پول ها، همراهان تیم ملی تلاش زیادی برای ترخیص چمدان ارز 
می کنند اما موفق نمی شوند و در نهایت نیز تیم ملی بدون پشتوانه مالی وارد تاشکند می شود.

توقیف پول کاروان تیم ملی در فرودگاه ازبکستان در شرایطی رخ داده که طبق قوانین 
بین المللی و گمرکی هیچ فردی نمی تواند مبلغی بیشتر از 10 هزار دلار را به همراه خود وارد 
کشور دیگری کند، مگر اینکه پیش از ورود، در اظهارنامه ای فرودگاهی مبلغ همراه را با ذکر 
دلیل از قبل اعلام کرده باشد. گویا مسوولان فدراسیون فوتبال علیرغم سفرهای مکرر خارجی 
این اصل ساده را نادیده گرفته اند و معادل پانصد میلیون تومان ارز نقد را در چمدان با خود 
وارد کشور ازبکستان کرده اند. البته این پول در نهایت با پیگیری های فراوان سفارت ایران در 
تاشکند و همکاری پلیس ازبکستان از توقیف خارج و در اختیار سفارت ایران قرار گرفته اما 

سوال این است که چگونه و چرا باید این اشتباه ساده و بچه گانه رخ دهد؟
چرا سیستم غیرشفاف مالی فدراسیون فوتبال اصلاح نمی شود؟

نکته جالب امور مالی فدراسیون فوتبال، حضور و البته اصرار بر ادامه حضور فردی در 
فدراسیون فوتبال است که از سال های دور به همراه علی کفاشیان وارد فدراسیون و مباحث 
مالی فوتبال ایران شده و علی رغم انتقادات و ایرادات مالی فراوان از سوی نهادهای نطارتی و 
بازرسی به هزینه کردهای مالی فدراسیون هم چنان این فرد با سمتی غیرقانونی همزمان به 

عنوان مسوول مالی، کارپرداز و مسوول خرید فدراسیون عمل می کند.
این درحالی است که بر اساس قوانین مالی یک فرد همزمان نمی تواند و نباید به عنوان 
مسوول مالی، کارپرداز و مسوول خرید یک سازمان عمل کند. چرا که در این صورت لیست 

خریدها و هزینه های مالی و تایید این هزینه ها هر دو از سوی یک نفر انجام خواهد شد.
مطابق آیین نامه های فدراسیون فوتبال، قانونا خزانه دار باید عهده دار مدیریت امور مالی 
فدراسیون باشد اما خزانه دار کنونی فدراسیون در امور مالی منفعلانه عمل کرده و تنها 2 روز 
در هفته را به فدراسیون فوتبال مراجعه دارد که این نقص بزرگ، باعث شده ایرادات قانونی و 

حقوقی زیادی به مجموعه عملکرد مالی فدراسیون وارد شود. 
ایراداتی که تاکنون 2 بار باعث ورود نهادهای نظارتی به دفتر علی کفاشیان، رییس وقت 
فدراسیون و بردن اسناد این فدراسیون و بازداشت و بازجویی از برخی کارکنان و مسوولان 
فدراسیون فوتبال ایران شده است. ظاهرا مهدی تاج همانند رییس سابق خود علاقه ای به رفع 
نواقص امور مالی فدراسیون فوتبال ندارد، موضوعی که حتما تبعات جبران ناپذیری را برای 
فوتبال کشور و تداوم راه پر حاشیه و پرمساله مالی گذشته فدراسیون فوتبال به همراه خواهد 
داشت. دقیقا مشخص نیست چرا مهدی تاج که سعی زیادی در رفع مشکلات و ایرادات 
فدراسیون فوتبال دارد، تاکنون هیچ اقدام موثری برای اصلاح مدیریت امور مالی فدراسیون 
انجام نداده است، البته شنیده شده که دلیل این سهل انگاری ها در ترمیم سیستم بیمار مالی 
فدراسیون فوتبال، پیش شرط هایی بوده که برخی افراد برای حمایت از تاج در انتخابات اخیر 
فدراسیون مطرح کرده بودند و اکنون این معذوریت ها دست او برای هرگونه تغییر در این 

موضوع را بسته است.
 امید است، مهدی تاج با حساسیتی که در موضوع اصلاح مدیریت های ناصحیح گذشته 
فوتبال از خود نشان داده، هرچه سریع تر برای اصلاح رویه های غیر شفاف امور مالی فدراسیون 
نیز فکری اساسی کند تا یک بار برای همیشه سایه شوم عدم شفافیت مالی و علامت 

سوال های پیدا و پنهان و البته پرابهام از گرده ی فوتبال ایران برچیده شود.

وضعیت صبای قم در لیگ برتر

صعود 2 پله ای صبای قم با 2 اخراجی
گزارش از رضا جعفری 

نهمین هفته رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور با وجود 
2 اخراجی و توقف در بازی خانگی یک امتیاز شیرین و 2 پله صعود در 

جدول رده بندی برای صبای قم به همراه داشت.
پرونده نهمین هفته رقابت های فصل جاری لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های کشور جام خلیج فارس در حال بسته شد که تیم فوتبال 
صبای قم به ششمین تساوی این فصل تن داد اما طعم این تساوی با 

وجود بازی در خانه شیرینی به اندازه یک پیروزی داشت.
صبا که این روزها از مشکلات مالی سخت رنج می برد و کمتر از 
سوی مسوولان استان قم به آن توجه می شود، در جدال با تیم های 
متمول حاضر در شانزدهمین دوره لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور 
تا کنون متناسب با شرایط خود، عملکرد خوبی داشته و می تواند در 

هفته های آینده بهتر از این نیز باشد.
*کسب 9 امتیاز از 9 بازی و جایگاه دوازدهم صبای قم

البته آمار و ارقام جدول رده بندی لیگ شانزدهم عملکرد خوبی را از 
صبای قم نشان نمی دهد زیرا صبا از 9 مسابقه این فصل یک برد، 6 
تساوی و دو باخت در کارنامه دارد و با 6 گل زده و هشت گل خورده، 
دارای تفاضل گل منفی دو است و با 9 امتیاز در مکان دوازدهم جدول 

رده بندی جای گرفته است.
در واقع صبای قم از هر بازی این فصل به طور میانگین یک امتیاز 
کسب کرده و مانند این است که بگوییم در 9 هفته سپری شده از 
مسابقات شانزدهمین دوره لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور، 9 بار 
متوالی مساوی کرده، اما صبا از نظر کار تیمی و فنی هفته به هفته در 

شرایط بهتری نسبت به گذشته قرار گرفته است.
در واقع کسانی که صبا را آنالیز می کنند باید این تیم را بر اساس 
داشته هایش مورد ارزیابی قرار بدهند، صبا تیمی است که نسبت به 
دیگر تیم های لیگ برتری با رقم هزینه بسیار پائینی بسته شده است، 
به گفته مدیرعامل باشگاه به جز اسپانسر خود از هیچ نهاد یا ارگانی 
در استان قم مورد حمایت مالی قرار نگرفته و این روزها با مشکلات 
عدیده مالی نیز دست و پنجه نرم می کند و به واقع نیازمند حمایت 

همه جانبه است.
*صبا نماد ورزش استان قم بدون کمترین حمایت

صبا نماد ورزش استان قم است اما کمترین توجه به آن می شود و 
مسوولان استان قم به جای اینکه حامی این تیم باشند تا خیر و برکات 
این تیم به ورزش قم و همچنین به سایر بخش ها برسد اما این تیم را به 

حال خود رها کرده اند و گویا چشم دیدن این تیم را ندارند.
در هر حال صبا با کسی که سال ها خاک فوتبال را خورده، با وجود 
اینکه پول و امکانات ندارد اما خوب مدیریت می شود و تا اینجای لیگ 
برتر با بضاعت اندک خود خوب نتیجه گرفته و چنانچه نگاه  مسوولان 
استان قم نسبت به این تغییر کند و از آن حمایت شود، قطعا صبا 

قدرت و جان بیشتری می گیرد.
نماینده فوتبال استان قم در هفته نهم رقابت های لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های کشور در حالی که سه بازیکن کلیدی و اصلی خود را در 
اختیار نداشت در ورزشگاه اختصاصی خود یعنی یادگار امام قم میزبان 
تیم متموّل و پر مهره گسترش فولاد تبریز بود و در شرایطی سخت از 

این بازی یک امتیاز با ارزش گرفت.
صبای قم بعد از باخت هفته هشتم در میهمانی فولاد خوزستان 
با انگیزه بسیار بالا در بازی خانگی خود به دنبال کسب برتری مقابل 

تیم فوتبال گسترش فولاد تبریز بود و با اینکه حریف از نظر مالی و 
بازیکن شرایط بهتری نسبت به صبا داشت، اما شاگردان مرفاوی بدون 
توجه به این موضوع، حتی با انگیزه تر از دیدارهای قبلی گام به میدان 

مسابقه گذاشتند.
*محرومیت و مصدومیت 3 بازیکن کلیدی صبا 

از بازی هفته نهم
صبای قم در این دیدار از حضور محمدهاشم بیک زاده بازیکن 
کلیدی خود در خط دفاعی به دلیل محرومیت و همچنین عبدالکریم 
اسلامی مهاجم گلزن خود و مسعود حق جو مدافع با تجربه خود به 
دلیل محرومیت و مصدومیت نتوانست در ترکیب اصلی مصاف با 

گسترش فولاد تبریز استفاده کند.
کادر فنی صبای قم در این دیدار چند تغییر در خطوط مختلف 
ایجاد کردند و صبا با انگیزه کسب دومین پیروزی این فصل مقابل تیم 
گسترش فولاد تبریز قرار گرفت و بازی قابل قبولی از خود به نمایش 
گذاشت، در نیمه نخست دو تیم راهی به دروازه یکدیگر پیدا نکردند و 

بازی با تساوی بدون گل به پایان رسید.
*اشتباه کمک داور در مردود اعلام کردن

 گل صحیح صبای قم
اتفاق مهم نیمه نخست دیدار صبای قم و گسترش فولاد تبریز 
در ورزشگاه یادگار امام قم، گل دقیقه ۴1 صبا روی ارسال ضربه 
ایستگاهی توسط ابوالقاسم دهنوی و ضربه سر منجر به گل میرهانی 
هاشمی بود اما کمک داور مسابقه به اشتباه این گل را آفساید اعلام کرد 

و گل صبا پذیرفته نشد.
این در حالی است که صبا در نیمه نخست بازی بهتری نسبت به 
تیم گسترش فولاد تبریز انجام داد و در حالی که می توانست با پیروزی 
به رخکتن برود و با روحیه بهتری وارد نیمه دوم بازی حساس خانگی 
هفته نهم لیگ برتر شود اما به سادگی از گل برتری خود در این دیدار 

محروم شد.

*نخستین اخراجی صبا در شروع نیمه دوم
 مصاف با گسترش

سپس دو تیم به نیمه دوم مصاف حساس خود از نهمین هفته 
نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور رفتند و در همان 
شروع نیمه دوم میلاد ابطحی هافبک جوان تیم صبای قم که در نیمه 
نخست یک کارت زرد از داور مسابقه دریافت کرده بود، با دریافت 

کارت زرد دوم از زمین مسابقه اخراج شد.
صبای قم که پیش از این در دیدار خانگی هفته پنجم لیگ برتر در 
مقابل تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان تجربه 10 نفره شدن در شرایط 
باخت یک بر صفر را داشت، در مصاف با گسترش فولاد تبریز در 
شرایط که بازی بدون گل مساوی بود، یک بازیکن خود را به دلیل 
اخراج از دست داد اما بعد از 10 نفره شدن عملکرد خوبی داشت و 
به خوبی توانست اهداف تاکتیکی کادر فنی خود را در زمین مسابقه 

اجرا کند.
صبا حتی با یک بازیکن کمتر چند موقعیت مناسب گلزنی داشت و 
می توانست دروازه تیم فوتبال گسترش فولاد تبریز را باز کند اما در هر 
موقعیت گل صبا عواملی همچون درخشش سنگربان برزیلی حریف و 
کم دقتی مهاجمین منجر به هدر رفتن موقعیت های گل تیم صبای 

قم شد.
*دومین اخراجی و 9 نفره شدن صبای قم در هفته نهم

در شرایطی که تیم گسترش فولاد تبریز با یک بازیکن بیشتر به 
دنبال رسیدن به گل برتری بود و صبا ضمن حراست از دروازه خود 
برای بردن در خانه تلاش می کرد، یک اشتباه با لو دادن توپ توسط 
پویا سیف پناهی مدافع چپ صبای قم موجب شد تا حریف در شرایط 

ضد حمله قرار بگیرد.
در این لحظه حمیدرضا دیوسالار مدافع تیم صبای قم توپ ارسالی 
در عمق خط دفاعی تیمش توسط بازیکن گسترش فولاد تبریز را 
دست لمس کرد و رضا کرمانشاهی داور تهرانی مسابقه نیز دومین 

کارت زرد متوالی را به مدافع صبای قم نشان داد تا دیوسالار دومین 
اخراجی صبای قم در مصاف خانگی هفته نهم رقابت های لیگ برتر 

فوتبال باشگاه های کشور برابر تیم گسترش فولاد تبریز لقب بگیرد.
*یک امتیاز به ارزش 2 پله صعود صبای قم در جدول رده بندی

بعد از 9 نفره شدن صبای قم، گسترش فولاد تبریز تیمی نبود که 
توان باز کردن دروازه صبای قم را داشته باشد ولی باز هم این شاگردان 
عبدالصمد مرفاوی بودند که در چند موقعیت می توانستند قفل دروازه 
تیم گسترش فولاد تبریز را بشکنند و به سه امتیاز این دیدار حساس 
دست پیدا کنند اما سوت پایان بازی بعد از احتساب سه دقیقه وقت 
تلف شده، نتیجه تساوی بدون گل و تقسیم امتیازها بین صبای قم و 

گسترش فولاد تبریز را نشان داد.
با نتیجه ای که در دیدار صبای قم و گسترش فولاد تبریز از هفته نهم 
لیگ برتر فوتبال باشگا ه های کشور رقم خورد، شاگردان عبدالصمد 
مرفاوی 9 امتیازی شدند و با دو پله صعود از مکان چهاردهم تا رده 
دوازدهم جدول رده بندی جام خلیج فارس بالاتر آمدند تا با روحیه ای 

مناسب در هفته دهم از پدیده خراسان میزبانی کنند.
*الهامی: مجبور بودیم به یک امتیاز قناعت کنیم

مربی تیم فوتبال صبای قم با اشاره به 9 نفره شدن صبا در دیدار 
این تیم با گسترش فولاد تبریز تصریح کرد: بازی سختی بود و هر 
دو تیم شناخت خوبی از هم داشتند، با این حال عملکرد بازیکنان 
ما مقابل حریف ستودنی بود زیرا بازی واقعا نزدیک و پرفشار بود و 
با تمام احترامی که برای تیم فوتبال گسترش فولاد تبریز قائلم، باید 
بگویم ما از حریف خود حتی در موقعی که یار کمتر هم داشتیم، 

سرتر و برتر بودیم.
الهامی در ادامه راجع به عملکرد تیم داوری این مسابقه تصریح کرد: 
اعتراضی به داوری نداریم و به آنها خسته نباشید می گویم ولی این را 
هم باید بگویم گلی که ما به ثمر رساندیم به هیچ وجه آفساید نبود و 

در نیمه اول هم یک پنالتی برای ما گرفته نشد.
*مرفاوی: هدف گرفتن 3 امتیاز بود ولی در نیمه دوم

 برنامه ما به هم ریخت
سرمربی تیم فوتبال صبای قم نیز با بیان اینکه در این دیدار شروع 
خوبی داشتیم و کاملا برنامه مان را در زمین مسابقه اجرا کردیم، گفت: 
کار تاکتیکی ما انجام شد و بازیکنان در خط دفاع و حمله منظم بودند 
و خیلی خوب بازی را در اختیار گرفتیم و اداره می کردیم، در نیمه 
نخست مشکل نداشتیم ولی متاسفانه در نیمه دوم دو اخراج کار ما را 
سخت کرد و برنامه ریزی ما را بهم زد. سرمربی تیم فوتبال صبای قم 
عنوان کرد: وقتی نفرات ما کم شد مجبور شدیم شرایط و تاکتیک را 
تغییر دهیم، در زمان 11 نفره و حتی 10 نفره بهتر از حریف بودیم ولی 
وقتی دو اخراجی دادیم به دنبال یک امتیاز بودیم و این نتیجه مساوی 

هم برای ما خیلی اهمیت داشت.
مرفاوی ابراز کرد: در مجموع بازیکنان تا زمان 11 نفره بودند و حتی 
پس از اخراجی ها نمایش خوبی با دوندگی داشتند و تلاش کردند بازی 
را کنترل کنند، هدف ما گرفتن سه امتیاز بود ولی در نیمه دوم برنامه 
ما بهم ریخت و شرایط تغییر کرد تا نتوانیم برنامه های داخل زمین را 

به درستی اجرا کنیم.
سرمربی تیم فوتبال صبای قم در ادامه به تمجید از عملکرد بازیکنان 
صبا در دیدار خانگی با تیم گسترش فولاد تبریز پرداخت و خاطرنشان 
کرد: از بازیکنان تشکر می کنم که بازی امروز با هفته قبل خیلی تفاوت 

داشت و خیلی بهتر شده بودیم و از آنها تشکر می کنم.



 

5 علمی و سلامت 

5ماده غذایی ضددیابت
برخی مواد غذایی شهرت زیادی در بین افراد دیابتی دارد. چون به کنترل قند خون و 
محافظت از قلب کمک زیادی می کنند. در این مطلب 5 ماده غذایی ضددیابت را معرفی 

می کنیم تا از ابتلا و عوارض آن دور باشید.

سیر: بهترین دوست قلبتان
افزودن یک حبه سیر رنده شده به سالاد و یک حبه دیگر به غذا یا پوره سیب زمینی 
تأثیری در بوی دهان ندارد اما برای سلامتی تان مفید است. سیر یک ماده غذایی ضد 
دیابت فوق العاده است چون ترکیبات فعال آن به کبد کمک می کند تا قند خون را 
کنترل کند. همین ماده غذایی محافظ قلب است چون باعث رقیق شدن و جریان مناسب 

خون می شود.
اسفناج: سرشار از آنتی اکسیدان

اسفناج به عنوان یکی از منابع غذایی سرشار از آهن شناخته شده است. اما باید بدانید 
که این سبزی خوشمزه سرشار از اسید آلفا لیپوئیک نیز هست که یک آنتی اکسیدان قوی 
محسوب می شود و در سوزاندن قند خون موثر است. علاوه بر این اسفناج باعث تحریک 

احیای فیبرهای عصبی شده و از چشم ها و قلب محافظت می کند.
آووکادو: ضددیابت و ضد چربی خون

خیلی از مردم به دلیل عدم آگاهی، قیمت بالا و یا تصور اینکه آووکادو پرکالری است از 
خیر مصرف این میوه مفید می گذرند. با این حال آووکادو حاوی ارزش غذایی فوق العاده 
ای است. این میوه سرشار از فیبرهای محلول در آب است به همین دلیل نیز یک میوه 
ضددیابت، ضدکلسترول و ضداشتها محسوب می شود. میزان تانین آنتی اکسیدانی این 

میوه نیز از قلبتان محافظت می کند.
جوی دوسر: بهترین صبحانه ضددیابت

خیلی از افراد برای صبحانه غلات آماده را انتخاب می کنند که متأسفانه حاوی قند زیادی 
است. اما مصرف جوی دوسر برای صبحانه یک گزینه خوب برای کنترل قند خون است. 
می توانید از این ماده غذایی به همراه شیر و دارچین یک صبحانه فوق العاده خوشمزه تهیه 
کنید. جوی دو سر سرشار از فیبرهای محلول در آب است بنابراین ضداشتها، ضددیابت و 
ضدکلسترول محسوب می شود. این ماده غذایی همچنین حاوی تریگونلین است که به 

بدن کمک می کند تا قند خون را بهتر کنترل کند.
لیموترش: برای کاهش میزان قند خون

آیا می دانید که با چکاندن آب لیموترش در سالادها و یا ماهی و غذاهای دیگر باعث 
کاهش شاخص گلیسمی آن می شوید؟ لیموترش با کاهش چشمگیر قند خون مانع از 
گرسنگی زیاد و چاقی می شود. علاوه بر این از آنجایی که لیموترش طعم دهنده فوق العاده 

ای است نیاز شما را به استفاده از نمک یا سس های چرب کاهش می دهد.

یک متخصص پوست و مو مطرح کرد

تاثیر کرم ضد آفتاب بر پوکی استخوان
 از شایعه تا واقعیت

متخصص پوست و مو گفت: استفاده از کرم ضد آفتاب برای استخوان ها ضرر ندارد.
کیانا فرهی متخصص پوست و مو ؛ با بیان اینکه کرم ضد آفتاب محفاظت سلامت پوست 
است، گفت: کرم ضد آفتاب از نفوذ اشعه های مضر خورشید در برابر ابتلا به بیماری و 
سرطان پوست جلوگیری می کند. این متخصص پوست و مو با بیان اینکه کرم ضد آفتاب 
باعث پوکی استخوان نمی شود، اظهار داشت: کمبود کلسیم و ویتامین D در بدن، تغییرات 
هورمونی، عدم تحرک، چاقی و افزایش مصرف چربی های مضر از دلایل ایجاد پوکی 
استخوان است. وی با بیان اینکه تابش مستقیم نور آفتاب باعث جذب ویتامین D در بدن 
می شود، تصریح کرد: هنگام استفاده از کرم ضد آفتاب طیفی از نور خورشید وارد بدن می 
شود و بهترین نقطه برای جذب نور آفتاب کف دست است.این متخصص پوست و مو با 
بیان اینکه استفاده از نور خورشید تنها 1۳ دقیقه در روز کافی است اذعان داشت: داشتن 
تحرک باعث متراکم شدن توده های استخوانی و جلوگیری از پوکی آن می شود. وی با 
اعلام اینکه بدن برای تشکیل استخوان به کلسیم نیاز دارد افزود: نور آفتاب پیشتاز و تامین 
کننده ویتامینD است، اما اگر بدن افراد کلسیم کافی دریافت نکند، تابش نور خورشید 
تاثیر کمتری بر استخوان ها دارد.این متخصص پوست و مو با اشاره به تاثیر کرم ضد آفتاب 
بر پوست بیان کرد: استفاده از کرم ضد آفتاب  از بروز سوختگی، ایجاد خال ها و بدخیم 
های پوستی جلوگیری می کتد و هیچ ضرری برای استخوان ها ندارد.فرهی به متراکم 
شدن پوکی استخوان اشاره کرد و افزود: مصرف مواد غذایی کلسیم دار،لبنیات، پیاده روی 
های تند، انجام ورزش بت وزنه، مکمل های کلسیم و شیرهای غنی شده از ابتلا به پوکی 

استخوان جلوگیری می کند.

یک فوق تخصص گوارش و کبد:

سوزش معده چه موقع خطرناک می شود؟
یک فوق تخصص گوارش و کبد گفت: در صورتی که علائم سوزش معده بیش از یک بار 

در هفته بروز دهد، خطرناک است و باید یرای درمان آن اقدام کرد.
پیمان ادیبی فوق تخصص گوارش و کبد ؛ درباره ش علل سوزش سرمعده اظهار داشت: 
سوزش معده، سوزش پشت جناق، ترش کردن و بد مزه شدن دهان، همه نشانه هایی 
از بیماری بازگشت ترشحات معده به مری )ریفلاکس( است.وی گفت: آن چیزی که 
بیماری را از حالت گذرا به ریفلاکس می برد، میزان آزاردهندگی یا تکرار ریفلاکس و 
عوارض آن در طی زمان است.این فوق تخصص گوارش و کبد بیان کرد: این نشانه ها با 
خوردن یک غذای سنگین یا چرب در هر فردی برای مدت کوتاهی ایجاد می شود.ادیبی 
عنوان کرد: اگر عوارض سوزش معده به طور متوالی تشدید شوند و به همراه استفراغ و 
درد آزاردهنده و هفته ای بیش از یک بار رخ دهد، آنگاه این سوزش بیماری محسوب 
می شود.وی در خصوص عوامل تشدید کننده این بیماری گفت: پرخوری، تند غذا خوردن، 
خوردن مایعات فراوان همراه غذا، مصرف چای زیاد، چای پررنگ و بعد از غذا، مصرف 
دخانیات، نوشیدنی های الکلی سبب تشدید عوارض این بیماری می شود.این فوق تخصص 
کبد و گوارش تاکید کرد: با اجتناب از عوامل تشدید کننده، دوری از مصرف غذا در فاصله 
کمی از خواب و مصرف غذایی که سبب ایجاد سوزش معده می شود، می توان تا حدودی 
عوارض این بیماری را کاهش داد. ادیبی افزود: در علائم تازه و زودگذر، می توان از داروهای 
خنثی کننده اسید به صورت قرص یا شربت به میزان سه تا پنج قاشق از آنتی اسیدها 

استفاده کرد، این داروها 15 تا ۳0 دقیقه پس از مصرف، علائم را بهبود می بخشد.

کارشناسان تغذیه می گویند؛

مواد غذایی کسل کننده را بشناسید
به گفته کارشناسان برخی مواد خوراکی موجب احساس خواب آلودگی و سستی در 
انسان می شوند.  به گزارش مهر، کارشناسان تغذیه عنوان می کنند برخی مواد خوراکی 
حس خواب آلودگی و بیحالی را ایجاد می کنند از اینرو باید از خوردن آنها در محل کار یا 

قبل از ورزش خودداری شود.

 برنج سفید: این نوع برنج دارای شاخص گلوکزی بالایی است. هنگامیکه فردی برنج 
می خورد بعد از آن دچار رخوت و سستی می شود. 

نان سفید: کربوهیدرات های نظیر نان سفید دارای شاخص گلوکزی بالا و فاقد فیبر 
هستند، از اینرو به سرعت تجزیه شده و شما نمی توانید انرژی لازم از آنها را دریافت کنید 

در نتیجه دچار بیحالی می شوید. 
نخود: نخود نیز سرشار از تریپتوفان )اسیدآمینه مرتبط با سروتونین که با خواب ارتباط 

دارد( است، از اینرو بعد از خوردن آن، چرت نیمروزی الزامی می شود. 
گوشت قرمز: میزان چربی بالا در گوشت قرمز نظیر همبرگر و استیک می تواند حس 
بیحالی در شما ایجاد کند. بدن شما نیاز به میزان زیادی انرژی برای تجزیه گوشت قرمز 

دارد، به همین خاطر تمام انرژی شما صرف آن می شود.
 شیرینی: میزان قند بالا در شیرینی جات باعث می شود بدن انسولین ترشح کرده و 
در نتیجه تریپتوفان بسیار زیادی در مغز آزاد شده و شما احساس خواب آلودگی می کنید.

نور موبایل کوری و بیخوابی می آورد
تحقیقات نشان داده است استفاده از وسایلی مانند موبایل و تبلت هنگام خواب باعث 
نابینایی موقتی در افراد می شود. همچنین در کیفیت خواب و ساعت داخلی بدن اختلال 

ایجاد می کند.
 بر اساس انتشار گزارشی از سوی مجله پزشکی »نیو اینگلند«، محققین بر این باور 
هستند که استفاده بیش از حد موبایل و تبلت می تواند منجر به نابینایی موقت در 

کاربران شود.
به گفته محققین استفاده از این وسایل پیشرفته ارتباطی به هنگام دراز کشیدن در 
رختخواب می تواند به از بین رفتن دید به صورت موقتی و تاثیر سوء بر روی خواب افراد 
منجر شود. در واقع استفاده از تلفن همراه در رختخواب و آن هم در شب باعث اختلال 

در الگوی خواب افراد می شود.
ضمن اینکه نگاه کردن به صفحه نمایشگر گوشی در زمان دراز کشیدن می تواند منجر 

به کم سو شدن دید یکی از چشم ها شود.
در این گزارش آمده، بعد از استفاده تلفن همراه به صورت خوابیده، چند دقیقه ای زمان 
می برد تا دید دو چشم به حالت طبیعی باز گردد و این روند در بلندمدت می تواند منجر 

به پدیده ای تحت عنوان »نابینایی موقت« شود.
به گفته محققین راه حل ارائه شده برای رهایی از این عارضه این است که بعد از هر 20 
دقیقه استفاده از گوشی همراه، کاربر به چشمان خود استراحت دهد و یا به جای استفاده 

از تلفن هوشمند در رختخواب، مشغول خواندن کتاب شود.
نور موبایل اختلال خواب می آورد

نتایج یک تحقیق در انگلیس نشان داده است که سازندگان تلفن های همراه برای 
سلامت کاربران باید علاوه بر »حالت پرواز« روی موبایل ها، »حالت خواب« را نیز در 

نظر بگیرند.
همه ما سال هاست که با »حالت پرواز« در تلفن های همراه آشنا شده ایم، اما تحقیقات 
جدید نشان می دهد که نور نمایشگرهای تلفن همراه و لپ تاپ ها باعث اختلال در ساعت 

بدن و به هم ریختن کیفیت خواب می شود.
در این تحقیق آمده است که سازندگان تلفن همراه باید مسئولیت پذیر باشند و وضعیت 
»Bed Mode« را روی تلفن همراه در نظر بگیرند تا جلوی نور آبی صفحه های نمایشگر 

در زمان نزدیک شدن به ساعت خواب طبیعی گرفته شود.
این نور آبی به گفته محققان باعث اختلال در ساعت بیولوژیک بدن و بیدار ماندن بیش 

از حد کاربران گجت های مختلف )بی خوابی( می شود.
نور آبی صفحه های نمایشگر، مهم ترین عامل جلوگیری از ترشح ماده شیمیایی 

ملاتونین در بدن است.
این ماده شیمیایی ساعت بیولوژیکی بدن را برای خواب تنظیم می کند و ترشح آن از 

هنگام عصر برای آماده شدن بدن برای خواب شروع می شود.
به گفته دانشمندان نمایشگرهای جدید هر روز با اندازه بزرگ تر، کنتراست و شفافیت 
بیشتر این وضعیت را بدتر می کنند. نور و کیفیت آنها برای روز خوب است، اما با استفاده 

از یک نرم افزار باید در هنگام شب نور آبی نمایشگرها را فیلتر کرد.
اپلیکیشنی مانند »a.Flux« در حال حاضر این کار را انجام می دهد و بر اساس ساعت 

روز نور سبز-آبی نمایشگرها را کاهش می دهد.
اختلال در ساعت بیولوژیک بدن و خواب، نقش زیادی در ابتلا به دیابت، چاقی، 

افسردگی و بیماری های سیستم عصبی از جمله آلزایمر دارد.
تاثیر نور آبی بر خواب بچه ها

نور آبی وسایل هوشمند مانند کامپیوتر، تبلت و تلفن همراه می تواند باعث اختلالات 
خواب در بچه ها شود. لذا شب هنگام و در زمان خواب، کودکان نباید در معرض آنها قرار 
گیرند. یک بررسی جدید شواهد تازه ای را ارائه داده تا والدین را بیشتر از قبل متقاعد کند 
که باید موبایل، تبلت و کامپیوترها را از اتاق خواب بچه ها دور کنند.  این بررسی نشان داده 
است که نور این وسایل می تواند میزان هورمون ملاتونین را که خواب را کنترل می کند 
تحت تاثیر قرار دهد.  این تاثیر برای بچه هایی که تازه وارد دوران بلوغ شده اند بیشتر است 
و نور مانیتور دستگاه های ذکر شده در این بچه ها میزان هورمون ملاتونین را تا ۳7 درصد 
کاهش می دهد. مطالعات قبلی نشان داده است که 96 درصد نوجوانان در ساعات قبل از 
خواب حداقل از یکی از وسایل دارای مانیتور مانند تلفن همراه، لپ تاپ یا تبلت استفاده 
می کنند.  محققان با بررسی ۳0 فرد در رده سنی 9 تا 15سال و 29 نفر دیگر با سن 11 تا 
16 سال متوجه شدند که هر چه نور صفحه نمایشگر وسایل الکترونیک در ساعات ابتدایی 

شب بیشتر باشد، میزان افت هورمون ملاتونین هم بیشتر می شود.
آنها می گویند بخصوص در شروع دوران بلوغ مغز بسیار به نور حساس می شود و سیکل 

خواب در شب و روز دچار تغییر می گردد.

نتایج تحقیقات جدید نشان می دهد مارماهی می تواند بدون خوردن چیزی و با از دست 
دادن مقداری از استخوان های خود در سفرهای طولانی هزاران مایلی زنده بماند.

به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، مارماهی جانداری مهره دار و آبزی است که دارای 
بدنی لوله ای شکل و نرم است و مثل مار حرکت می کند.

به گفته محققان دانشگاه هامبورگ آلمان، مارماهی ها هنگامی که از آب های اقیانوس 
اطلس به دریای سارگاسو مهاجرت می کنند مقدار قابل توجهی از استخوان های خود را از 
دست می دهند. به عنوان مثال، جمجمه آنها بیش از 50 درصد و ستون فقرات حدود 65 

درصد از حجم استخوان هایشان را از دست می دهند.
بخش هایی از اسکلت مارماهی مانند استخوان جمجمه از سلول هایی تشکیل شده است 
که به آن ها سلول های استخوانی یا استئوسیت Osteocyte می گویند. این سلول ها در کنار 
هم قرار نداشته و از یکدیگر فاصله زیادی دارند. فاصله بین این سلول ها را ماده ای بنام ماده 

بین سلولی پر می کند که از پروتئین و مواد قندی بخصوصی تشکیل شده است.
این استخوان ها با از بین رفتن، مواد معدنی و مغذی مورد نیاز مارماهی ها را تامین 
می کنند. مار ماهی های اروپایی تا 80 سال زندگی می کنند. این ماهی ها در معرض خطر 

انقراض هستند.آنها در آب های سرد و گرم استوایی یافت می شوند.

مارماهی با مصرف استخوان  خود زنده می ماند

محققان یک شرکت دانش  بنیان ایران با ابداع دو نمونه 
پنجه کربنی دریچه ای جدید برای استفاده از فناوری های 

روز دنیا توسط معلولان ایرانی گشودند.

نایب رئیس شرکت دانش  بنیان و  هادی نوروزیان، 
سازنده این محصول در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به 
اینکه ساخت پنجه های کربنی برای نخستین بار از سوی 
این شرکت با راهنمایی دکتر سید محمدرضا خلیلی 
سازه  های  و  مواد  تحقیقات  عالی  مرکز  آزمایشگاه  در 
پیشرفته و هوشمند دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین 
با  ما  هدف  کرد:  اضافه  است،  گرفته  صورت  طوسی 
توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری درباره اهمیت 
»اقتصادمقاومتی و اقدام و عمل« در کشور، بومی سازی 

محصولات پیشرفته جهانی است.
وی خاطرنشان کرد: شرکت دانش بنیان کامپوزیت 
هوشمند فناور آسیا با پیشینه چند ساله تحقیقاتی و 
اجرایی در زمینه کامپوزیت و سازه های هوشمند و مشبک 
از سال 1۳90 فعالیت خود را در راستای ارتقای سطح 
کیفی زندگی معلولین در فعالیت های اجتماعی و ورزشی 

آغاز کرده است.
محصولات تولیدی این مرکز در دو نوع پنجه مصنوعی 
کربنی راه رفتن و دویدن برای افراد معلول با حمایت مرکز 
رشد دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی به بازار 

عرضه شده است.
وی درباره نحوه ساخت پنجه های کربنی، گفت: در 
و  کربن  الیاف  کامپوزیت های  از  پنجه ها  این  ساخت 
اپوکسی استفاده شده است که سبب استحکام بالا و وزن 

کم آنها شده است.
نوروزیان با اشاره به اینکه قابلیت انعطاف پذیری و جذب 
انرژی بالای این پنجه ها موجب حرکات روان و بدون 
آسیب برای افراد معلول می شود، افزود: پنجه های کربنی 
ساخته شده علاوه بر عملکرد بسیار مناسب و منطبق با 
محصولات مشابه خارجی، با قیمتی نزدیک به یک سوم 

قیمـــت نمونه های خود در بازار ایران یافت می  شود.
وی تصریح کرد: یافته های این تحقیق که به ثبت دو 
اختراع منجر شده در قالب دو مقاله نیز در کنفرانس های 

بین المللی ارائه شده است.
نوروزیان افزود: با قرار گرفتن این شرکت در فهرست 
مشمولان "قانون حمایت از شرکت ها و موسسات دانش 
بنیان و تجاری سازی نوآوری و اختراعات" امیدواریم با 
حمایت مسؤولان، شاهد حضور محصولات دانش  بنیانمان 

در بازار داخلی و کشور های همسایه ایران باشیم.

ابداع پنجه کربنی برای راه رفتن افراد معلول توسط محققان کشور

یک شرکت تولیدکننده تجهیزات لایه نشانی،دستگاه لایه نشانی اتمی ساخته که می تواند 
با اعمال نانوپوشش روی قطعات الکترونیکی، میزان گرمایش تولید شده در آن ها را تا 20 
از شرکت های فعال در  درجه کاهش دهد.شرکت پیکوسان اوی )Picosun Oy( یکی 
بخش تجهیزات لایه نشانی اتمی )ALD( است.این شرکت دستگاه های ALD را با کیفیت 
بالا تولید می کند. پیکوسان اوی، روش نانولایه نشانی ALD جدیدی را به صورت پتنت به 
ثبت رسانده است که می توان با استفاده از آن از ادوات الکترونیکی نظیر تلفن های همراه، 
تبلت ها، کامپیوترها و ادوات نوری در برابر گرم شدن بیش از حد محافظت کرد.با توسعه ادوات 
الکترونیکی، افزایش کارایی و کوچکتر شدن آن ها، موضوع گرم شدن بیش از حد این ادوات 
به چالشی بزرگ برای تولید کنندگان تبدیل شده است. گرمایش بیش از حد در باتری ها، 
خازن ها، میکروپردازشگرها و LEDها به یکی از مشکلات کلیدی در صنعت تبدیل شده است.

گرمایش بیش از حد موجب می شود تا عملکرد ادوات کاهش یافته و دچار مشکل شوند. 
این گرما موجب کاهش طول عمر ادوات و حتی خطر مستقیم برای کاربر دارد که دلیل آن، 
امکان انفجار در باتری هاست.این شرکت روشی موسوم به ابربزرگ راه فوتون را به صورت پتنتی 
به ثبت رسانده است. در این روش با استفاده از یک نانوپوشش، هدایت گرما از داخل دستگاه 
به بیرون با کارایی بالا انجام می شود.این پوشش موجب می شود تا دمای داخل دستگاه تا 
20 درجه کاهش یابد. این گرما در تمامی سطح دستگاه توزیع می شود. این پوشش می تواند 
در دمای پایین و در مقیاس های انبوه انجام شود که هم سریع بوده و هم از کارایی بالایی 
 ALD برخوردار است. این شرکت اعلام کرده که تمام مراحل کار به صورت خودکار در راکتور
انجام می شود.یوحنا کوستامو از مدیران شرکت پیکوسان معتقد است: ما از روش ALD نه تنها 
در فکر توسعه فناوری های پیشرفته، بلکه به دنبال ارتقای کیفیت محصولات، ایمنی و طول 
عمر آن ها نیز هستیم.وی افزود: این فناوری نانوپوشش دهی جدید می تواند راهکار مناسبی 
برای غلبه بر یکی از مهمترین مشکلات صنعت الکترونیک، یعنی گرمای بیش از حد باشد. 

ما خوشحالیم که این فناوری را برای بهبود محصولات الکترونیکی به بازار عرضه کرده ایم.

تولید نانوپوششی برای کاهش گرمای 
قطعات الکترونیکی

سه شنبه -چهارم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4130

کشاورزی مدرن با پهپادهای کشاورز

ساخت پیل سوختی از عصاره  جلبک قرمز

محققان آمریکایی معتقدند که استفاده از پهپادها در کشاورزی نه تنها در افزایش سرعت 
تولید محصولات کشاورزی موثر است، بلکه باعث انگیزه بیشتر در کشاورزان و به دنبال آن 

بهره وری بیشتر خواهد شد.
به گزارش ایسنا و به نقل از رویترز، با توجه به اینکه کشاورزان آمریکایی علاقه وافری نسبت 
به خرید تجهیزات مدرن و کمکی در امر زراعت دارند، این امر سبب شده که سال گذشته 

حدود ۴5 هزار پهپاد با کارایی معمولی توسط آنها خریداری شود. 
استفاده از پهپادهای ویژه برای مصارفی همچون بررسی میزان سلامت گیاهان، سم پاشی 

گیاهان و نشانه گذاری دام ها بهترین وسیله کمکی برای کشاورزان محسوب می شود. 
قوانین جدید فدرال آمریکا نیز خرید و استفاده از پهپادهای اختصاصی برای مصارف 
کشاورزی را آسان تر کرده است. قوانین جدید به کشاورزان اجازه می دهد که پهپادهای خود 
را پس از خرید و آزمایش سریعا ثبت و بدون داشتن مدرک خلبانی از آنها در محدوده و 
ارتفاع خاصی استفاده کنند. تا قبل از تصویب این قوانین، کشاورزان برای خرید یا استفاده از 

هواپیما باید گواهینامه خلبانی را دریافت می کرده و چند پروسه وقت گیر را انجام می دادند.
کشاورزان آمریکایی با استفاده از پهپادهای ویژه کشاورزی می توانند وضعیت سلامت 
محصول و آفات احتمالی را بررسی کرده و پس از نشانه گذاری نقاط آلوده و در معرض خطر، 

زمین کشاورزی را با استفاده از مخازن تعبیه شده روی پهپاد سمپاشی کنند.
استفاده از پهپاد در مصارف کشاورزی نه تنها از خرید و یا حتی اجاره هواپیما ارزان تر تمام 

می شود، بلکه با این روش کشاورزان بدون مهارت پرواز نیز با انجام یک دوره آموزشی تحت 
نرم افزار، در کمترین زمان روش استفاده از پهپاد را فرا می گیرند.

محققان کشورمان با استفاده از عصاره  جلبک قرمز موفق 
به سنتز نانوذرات طلا با مورفولوژی خاصی شده اند و از آن ها 

در ساخت پیل سوختی استفاده کرده اند.
دکتر صفیه مومنی، عضو هیأت علمی مرکز تحقیقات 
زیست فناوری دریایی خلیج فارس دانشگاه علوم پزشکی 
با اشکال  نانومواد  از محققان طرح اظهار کرد:  بوشهر و 
خواص  صفحه ای  و  میله ای  مکعبی،  مانند  غیرکروی 
نانوذرات کروی  فیزیکی و شیمیایی متفاوتی نسبت به 
از خود به نمایش می گذارند. بنابراین، سنتز نانوذرات با 
خاص  اهداف  به  دستیابی  به منظور  کنترل شده  اشکال 
مورد توجه محققان حوزه های مختلف قرار گرفته است. در 
میان نانوذرات، نانوذرات طلا به دلیل برخورداری از خواص 
قرار  توجه  مورد  بسیار  نوری  و  الکتریکی  منحصربه فرد 

گرفته است.
وی افزود: تحقیقات نشان داده اند که نانوصفحات دو بعدی 
طلا خواص اکسیدکنندگی بهینه ای از خود بروز می دهند. 
این نانوصفحات کاربردهای بسیاری در ساخت حسگرهای 
گازی، القای هاپرترمیا در تومورها، پوشش های جاذب نور 
مادون قرمز و قطعات تجهیزات نانویی دارند. ازاین رو، سنتز 
نانو صفحات طلا با روش های سبز و ارزان می تواند بسیار 

مفید باشد.

دکتر مومنی در ادامه ضمن اشاره به سلول های سوختی 
به عنوان تجهیزاتی که قادرند انرژی شیمیایی را به انرژی 
الکتریکی تبدیل کنند، گفت: هدف از انجام این طرح سنتز 
نانوذرات طلا با استفاده از عصاره  جلبک قرمز و استفاده از 

آن ها در ساخت سلول های سوختی بوده است.
محقق طرح تصریح کرد: روش مورد استفاده در این طرح 
یک روش ارزان و سبز است و هزینه  ساخت سلول های 
سوختی را به طور قابل توجهی کاهش می دهد. به علاوه، 
سلول های سوختی ساخته شده عملکرد بهتری نسبت به 

نمونه های مشابه خواهند داشت.
مومنی در رابطه با مشکلات عمده  سلول های سوختی 
گفت: سلول های سوختی مستقیم فرمیک اسید یکی از انواع 
مهم سلول های سوختی به شمار می روند. این نوع پیل ها 
با اکسیداسیون فرمیک اسید انرژی شیمیایی را به انرژی 
الکتریکی تبدیل می کنند. به منظور اکسیداسیون سریع تر 
از فلزاتی مانند پلاتین و پالادیم به عنوان کاتالیزور استفاده 
می شود. یکی از مشکلات عمده  این سلول ها، مسمومیت 
کاتالیزورها به وسیله  مونواکسیدهای حد واسط تولید شده در 
حین فرایند اکسیداسیون است. این موضوع موجب کاهش 
فعالیت کاتالیزوری کاتالیزور و افت عملکرد سلول سوختی 
می شود. از سوی دیگر پلاتین یک فلز گران قیمت است که 

استفاده از آن هزینه  تولید سلول های سوختی را به شدت 
افزایش می دهد. در طرح حاضر با بهره گیری از جلبک های 
قرمز در سنتز نانوصفحات طلا یک جایگزین مناسب و ارزان 

برای این کاتالیزورها سنتز و معرفی شده است.
جلبک  عصاره   از  طرح  این  در  محقق  این  گفته   به 
قرمز موجود در خلیج فارس به عنوان یک عامل کاهنده و 
کنترل کننده  شکل جهت تبدیل یون های فلزی طلا به 
نانوصفحات فلزی طلا استفاده شده است. نانوصفحات طلا با 
اشکال مختلف مثلثی و شش ضلعی با این روش سبز سنتز 
شده است. اندازه، شکل، مورفولوژی و ساختار کریستالی 
پراش  و  الکترونی  میکروسکوپ های  به وسیله   صفحات 
اشعه  ایکس تعیین شده اند. در نهایت عملکرد کاتالیزوری 
نانوصفحات در اکسیداسیون فرمیک اسید مورد ارزیابی قرار 

گرفته اند.
بر اساس اعلام ستاد نانو، نتایج این تحقیقات که حاصل 
تلاش های دکتر صفیه مومنی و دکتر ایرج نبوی پور از 
اعضای هیأت علمی مرکز تحقیقات زیست فناوری دریایی 
خلیج فارس دانشگاه علوم پزشکی بوشهر و دکتر افسانه 
صفوی، عضو هیأت علمی دانشگاه شیراز و راحله احمدی، 
 RCS  دانشجوی مقطع دکترای این دانشگاه است، در مجله

Advances به چاپ رسیده است.
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اجتماعی 6

معاون شهردار قم خبر داد؛ 

تامین واگن های متروی قم
از طریق فاینانس روسی 

معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم گفت: به زودی فاینانس واگن های متروی قم 
توسط یک شرکت روسی صورت خواهد گرفت. 

علیرضا قاری  قرآن ، درباره تامین واگن های متروی قم اظهار داشت: به زودی فاینانس 
واگن ها توسط یک شرکت روسی صورت خواهد گرفت به طوری که توافقاتی در سطح 5 
میلیارد دلار با شرکت بیمه روسی برای پروژه های کل کشور مطرح شده است. وی تامین 
1۳0 واگن متروی قم را از پروژه های توافق شده با روسیه دانست و افزود: توافقات و مطالعات 
این کار انجام شده است و توافق کرده ایم 2 رام از این قطار ها تا 6 ماه آینده تحویل شود 
که این اقدام با توجه به گذاشتن ضمانت توسط دولت با مشکلاتی روبه روست که در این 
زمینه جلساتی برگزار کرده ایم تا این مشکلات حل شود. معاون شهرسازی و امور زیربنایی 
شهرداری قم ادامه داد: چون روند پیگیری تحقق ضمانت توسط شهرداری بسیار کوتاه تر از 
تحقق ضمانت دولت است، شهرداری قم به دنبال آن است که شرکت بیمه روسی ضمانت 
شهرداری برای تامین فاینانس را قبول کند. وی با بیان اینکه اسناد مالی شهرداری تحویل 
شرکت روسی شده است، تصریح کرد: امیدواریم در صورت پذیرش این ضمانت ها توسط 
شرکت روسی در آینده نزدیک خبرهای خوبی را برای بحث مترو و واگن های آن داشته 
باشیم. قاری قرآن با اشاره به احداث 1۴ کیلومتر خط نخست متروی قم، خاطرنشان کرد: 
عملیات عمرانی مسیر از قلعه کامکار تا مسجد مقدس جمکران به همراه ساخت 6 ایستگاه 
در حال اجراست. وی با تاکید بر اینکه طبق پیش بینی ها خط اول متروی قم تا پایان سال 96 
به بهره برداری خواهد رسید، اذعان داشت: مراحل حفاری این مسیر در کنار عملیات عمرانی 
ایستگاه ها در فاز نخست در حال انجام است و برای خط نخست متروی قم ۴ رام قطار با پنج 

واگن پیش بینی شده است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد

اتمام  طرح ایمن سازی بوستان شهری قم 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تاکید بر اهتمام ویژه این نهاد بر 
ایمن سازی عرصه های فضای سبز قم از اتمام عملیات استاندارد کردن تجهیزات روشنایی و 

برق 161 بوستان این شهر خبر داد. 
پیام جوادیان فر یکشنبه شب در بیست و دومین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر 
قم با بیان اینکه از مجموع ۳10 بوستان موجود در مناطق 8 گانه قم طی بررسی ها و نیاز 
سنجی های صورت گرفته 280 مورد نیازمند ایمن سازی بوده است، اظهار داشت: از این 
تعداد ۴۳بوستان در منطقه یک، 28 بوستان منطقه 2 و همچنین ۴8 و 78 بوستان نیز 
در مناطق ۳ و ۴ واقع شده اند که کار تاسیسات روشنایی آنها بلاتکلیف بود به نحوی که 
پیمانکار و واحد فضای سبز مسئولیت آن را قبول نمی کردند. وی با بیان اینکه از مجموع 
کل بوستان ها و پارک هایی که کار ایمن سازی آنها به پایان رسیده 50بوستان هزینه هایی 
جزیی داشتند ، تعداد کل بوستانهای نیازمند به بحث ایمن سازی در مناطق هشت گانه را 
69 بوستان ذکر کرد که ۳0 بوستان هزینه ای کمتر از 200 میلیون ریال و ۳9 بوستان نیز 
اعتباری بیش از 200 میلیون ریال احتیاج دارند.وی افزود: هزینه اتمام ۳0 بوستان مذکور 
که غالبا به یک سری تعمیرهای جزیی نیاز دارد از طریق سازمان پارک ها با تامین اعتبار 6 
میلیارد ریال انجام، و کار اتمام ۳9 بوستان باقی مانده نیز که هزینه آن بین ۴0 تا 50 میلیارد 
ریال برآورد شده به پیمانکار طرف قرار داد واگذار شده است. جوادیان فر در تبیین کل طرح 
های ایمن سازی شده در بوستان های منطقه یک آن را ۴۳ مورد بر شمرد که 2۳ طرح 
آن به پایان رسیده است، اضافه کرد: منطقه ۴ که با 78 بوستان بیشترین بوستان های شهر 
را در خود جای داده یکی از حادثه خیز ترین مناطق شهری محسوب می شود که تاکنون 
۴6 طرح ایمن سازی آن به اتمام رسیده است.وی با تاکید براینکه درانتخاب بوستان ها 
برای ایمن سازی فارغ از بحث مکان یا گران بودن بوستان، آن پارک هایی که نیاز بیشتری 
به ایمن سازی داشتند جزء اولویت قرار گرفتند، افزود: در حال حاضر پس از پایان مراحل 
ایمن سازی، بوستان ها بلافاصله تحویل پیمانکار فضای سبز می شوند، و شخص پیمانکار نیز 
مسئول حفظ و نگهداری تاسیسات الکتریکی و مکانیکی تعبیه شده در آنها خواهد بود.وی 
کل اعتبار هزینه شده برای ایمن سازی پارک ها را 510 میلیارد و 250 میلیون ذکر کرد، که 
با 25 درصد افزایش به 6۴0 میلیارد و 180 میلیون ریال افزایش پیدا کرد. وی با بیان اینکه 
از تجهیزات بوستان ها شناسنامه کاملی تهیه و در اختیار سازمان پارک ها قرار گرفته است، 
افزود: تمامی بوستان های استاندارد سازی شده مجهز به سیستم جی ای اس است و هر 

لحظه می توان ارتباط لازم را برقرار نمود.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم:

 قم بیشترین تراکم دانش آموزی را در کشور دارد 
مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: قم بیشترین تراکم دانش آموزی را در کشور 

داشته و بیش از 70 درصد مدارس در استان دو شیفته هستند. 
حمیدرضا شیخ الاسلام یکشنبه شب در جلسه شورای آموزش و پرورش استان قم تصریح 
کرد: معضل تراکم بالای دانش آموزان در مدارس استان، باید با تخصیص اعتبارات لازم، 
کمک خیران و مشارکت همه نهادهای ذیربط برطرف شود.  وی در ادامه با اشاره به اعزام 
کاروان راهیان نوردانش آموزان کشور از قم به مناطق عملیاتی، خاطرنشان کرد: اعزام کاروان 
های دانش آموزی به مناطق عملیاتی کار بسیار بزرگ و ارزشمندی است و در استان قم با 
جدیت پیگیری می شود، البته نیازمند تخصیص اعتبارات لازم در این رابطه هستیم. مدیرکل 
آموزش و پرورش استان قم هم چنین با اشاره به آغاز سال تحصیلی و شیوع شپش در 
مدارس و مهدکودک ها به ویژه در میان دانش آموزان دختر ابتدایی، گفت: احتمال ابتلا به 
شپش در تمامی افراد فارغ از وضعیت مالی و بهداشتی وجود دارد و این مساله باید مورد توجه 
و مراقبت جدی قرار بگیرد. وی با بیان این که در برخورد با این آلودگی بلافاصله باید مراحل 
شناسایی، جداسازی، درمان و پیگیری انجام شود، تصریح کرد: دانش آموزانی که به شپش 
مبتلا می شوند باید بلافاصله خود و خانواده آنها تحت درمان قرار بگیرند که رایج ترین آنها 
استفاده از شامپوی پرمترین است. شیخ الاسلام هم چنین با اشاره به ضرورت توجه به ورزش 
در میان دانش آموزان، از برگزاری سومین دوره المپیادهای ورزشی درون مدرسه ای خبر 
داد و گفت: باید هرچه بیشتر به امکانات و ظرفیت های ورزشی در مدارس و در میان دانش 
آموزان افزوده شود.  وی در پایان با بیان این که دانش آموزان استان قم از ضریب هوشی 
بالایی برخوردار بوده و بسیار با استعداد هستند، اظهار داشت: باید با گسترش آموزش ها و 
مهارت های لازم به دانش آموزان و شناسایی دانش آموزان مستعد، ظرفیت جامعه نخبگی 

استان را ارتقاء دهیم. 

معاون فنی مرکز بهداشت قم:

اپیدمی شپش در مدارس قم نداریم
 معاون فنی مرکز بهداشت قم گفت: در این استان ، اپیدمی شپش گزارش نشده و تعداد 

مبتلایان همانند سال های گذشته است.
مسعود جعفر اسماعیلی یکشنبه شب در جلسه شورای آموزش و پرورش قم افزود: در 
سال 9۳ حدود 8 هزار نفر، در سال 9۴ حدود 10 هزار نفر و در هفت ماهه سال جاری 
حدود 5 هزار نفر به شپش مبتلا شده اند.  وی با بیان اینکه بیش از نیمی از آلودگی ها به 
شپش همزمان با آغاز سال تحصیلی و در میان دانش آموزان به ویژه دختران ابتدایی رخ می 
دهد،گفت: پس از شناسایی دانش آموزان مبتلا، بلافاصله باید اقدامات درمانی صورت گرفته و 
به شستشوی وسایل شخصی از جمله بالش، حوله و لباس های دانش آموز با آب جوش توجه 
داشته باشیم. معاون فنی مرکز بهداشت قم بر ضرورت ارایه آموزش های لازم برای پیشگیری 
از ابتلا به شپش تاکید کرد و گفت: مبتلایان به شپش باید از شامپوی پرمترین و محلول 
های مشابه استفاده کرده و تا بهبودی کامل موهای خود را به صورت مرتب با آب و سرکه 
شانه بزنند. وی در ادامه افزود: یکی از مهمترین مسایل در درمان مبتلایان به شپش، درمان 
خانوادگی این آلودگی است و همه خانواده دانش آموز مبتلا باید با مراجعه به مراکز بهداشتی 
و درمانی و پایگاههای سلامت از وضعیت خود مطلع شده و اقدامات درمانی را انجام دهند. 
جعفراسماعیلی در پایان تصریح کرد: دانش آموزان در مدارس به ویژه ابتدایی و کودکان در 
مهدکودک ها باید قبل و بعد از ابتلا به بیماری شپش کاملا توسط مراقبین بهداشت معاینه 

شده و از عدم ابتلا و درمان کامل مطمئن شوند. 

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم  اعلام کرد؛

برخورد قانونی با مطب ها و درمانگاه های 
متخلف استان قم

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم گفت: با کسانی که به مسائل مربوط به 
مدیریت پسماندهای عفونی توجه نمی کنند از ابزارهای قانونی استفاده خواهد شد. 

سیدامیر سامع با اشاره به ساماندهی پسماندهای عفونی در قم اظهار داشت: پزشکان و 
تولیدکنندگان پسماندهای عفونی باید در زمینه ساماندهی این زباله ها همکاری داشته باشند 
تا بتوانیم مدیریت مطلوبی بر روند جمع آوری این پسماند ها داشته باشیم.وی با بیان اینکه 
تاکنون جلسات متعددی برای جلب مشارکت پزشکان برای ساماندهی صورت گرفته است، 
افزود: در این جلسات تعداد زیادی از پزشکان و مدیران کلینیک ها متقاعد شده اند که با 
شهرداری همکاری لازم را در جمع آوری پسماندهای عفونی داشته باشند.معاون خدمات 
شهری و امور اجتماعی شهرداری قم ادامه داد: بی خطرسازی پسماندهای عفونی از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است، نقش بیمارستان ها هم در مدیریت این پسماند ها برجسته است چراکه 
می توان با اقدامات داخلی تا حدودی بی خطر سازی پسماندهای عفونی را انجام داد.وی با اشاره 
به وجود مشکلاتی در جمع آوری پسماندهای عفونی در مطب ها و درمانگاه های خصوصی 
شهر، خاطرنشان کرد: متاسفانه در برخی از این مطب ها و درمانگاه های خصوصی مشکلاتی 
وجود دارد که در حال ارائه آموزش های لازم در این زمینه هستیم. برای کسانی که به مسائل 
مربوط به مدیریت پسماندهای عفونی توجه نمی کنند از ابزارهای قانونی استفاده خواهد شد.

بازپرس شعبه سوم دادسرای عمومی و انقلاب کرمان :

قاتلان ریحانه و مادرش در کرمان
 دستگیر شدند 

بازپرس شعبه سوم دادسرای عمومی و انقلاب کرمان از دستگیری قاتلان ریحانه دختر 
شش ساله و مادرش در کرمان خبر داد و گفت: سرقت، انگیزه اصلی قتل بوده است. 

به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی دادگستری استان کرمان، ایمان شهسواری در 
حاشیه صحنه کشف اجساد افزود: 2 نفر در عید نوروز سال 1۳90 اقدام به این جنایت 
هولناک کرده بودند.وی گفت: پس از دریافت گزارشی مبنی بر مفقود شدن یک دختر 
شش ساله و مادر ۳1 ساله اش در شهر کرمان موضوع در دستور کار دادستانی قرار گرفت.

وی بیان کرد: در یکسری اقدامات پلیسی توسط پلیس آگاهی استان کرمان مشخص 
شد قاتلان 2 نفر به نام های )ح.الف( ۳1 ساله و )ی.ق( 28 ساله هستند.بازپرس شعبه 
سوم دادسرای عمومی و انقلاب کرمان افزود: پس از شناسایی، دستور دستگیری قاتلان 
توسط دادستانی صادر شد و پلیس آگاهی با وجود اینکه این افراد چندین مرتبه با تغییر 
چهره و شگردهای دیگر موفق به فرار شده بوده اند، نهایتا موفق به دستگیری این قاتلان 

حرفه ای شد.
وی عنوان کرد: قاتلان پس از سرقت طلا، جواهرات، ماشین و مقادیری وجه نقد از 
مقتول اقدام به خفه کردن این زن و فرزند شش ساله وی کرده و سپس اجساد آنها در 

یکی از مناطق متروکه و حاشیه ای شهر و در یک گودال دفن کردند.
شهسواری در خصوص شیوه کار متهمان گفت: این افراد با ایجاد طرح دوستی با زنان 
بی سرپرست و کسانی که از وضع نابسامان اجتماعی برخوردار بودند اقدام به سرقت اموال 

آنها می کردند.
وی با اشاره به اینکه بانوان افرادی رئوف و مهربان هستند هشدار داد: زنان بایستی بر 
عواطف و احساسات خود کنترل داشته باشند و فریب ظاهر افراد سودجو را نخورند.وی 
گفت: متاسفانه در بسیاری از پرونده ها دیده شده است افراد رذل و شرور با طرح محبت 
کاذب اولیه و سوء استفاده از عواطف و احساسات پاک برخی از زنان و دختران، اقدام به 

فریب آنها می کنند و در نهایت نیز حوادث هولناکی به وقوع می پیوندد.
این مقام قضایی افزود: تمامی افراد جامعه بایستی نسبت به مراعات مقررات شرعی توجه 
لازم را داشته باشند و در تمام شرایط خداوند را ناظر به کارهای خود بدانند.وی همچنین 
خطاب به مجرمان هشدار داد: بسیار ساده لوحانه است که افراد فکر کنند می توان هر 
کاری را انجام داد و کسی از آن خبر نشود و به یقین افراد بایستی پاسخگوی اعمال خود 

در دادگاه عدل الهی و همچنین در برابر قانون باشند.
 وی ضمن تقدیر از زحمات ماموران پلیس آگاهی استان کرمان اعلام کرد: قاتلان سوابق 
متعدد کیفری از جمله آدم ربایی، تجاوز به عنف و ایراد ضرب و جرح عمدی در کارنامه 

سیاه خود داشتند.
 

کشتی گیر تهرانی به اعدام محکوم شد
کشتی گیری متهم به قتل صبح روز یکشنبه در شعبه چهارم دادگاه کیفری استان 

تهران محاکمه و به قصاص محکوم شد.
به گزارش  گروه حوادث باشگاه خبرنگاران  جوان ، شامگاه دوم اسفند سال 9۳ قربانی 
این جنایت که جوانی ۳0 ساله به نام میثم بود با ضربات چاقو بشدت زخمی شد و پیش 

از مرگش در بیمارستان ضارب خود را معرفی کرد. 
پیش از اعلام خبر مرگ وی، بازپرس کشیک قتل و کارآگاهان جنایی درباره این جنایت 
به تحقیق پرداخته و سرانجام مصطفی - متهم 28ساله - با ردیابی های گسترده مأموران 

پلیس در جنوب تهران دستگیر شد. 
وی در بازجویی ها گفت: »زمانی که با میثم درگیر شدم مشروب الکلی مصرف کرده 
بودم و شرایط عادی نداشتم. میثم به من ناسزا گفت که بشدت عصبانی شدم و با چاقوی 

کوچکی که در جیبم بود، ضربه ای به گردنش زدم و بلافاصله از محل فرار کردم. 
به هیچ عنوان نمی دانستم با همین یک ضربه جان باخته است. « بدین ترتیب پس 
از تحقیقات تکمیلی و صدور کیفرخواست، پرونده برای رسیدگی به دادگاه ارسال شد. 
محاکمه این متهم صبح روز شنبه  در شعبه چهارم دادگاه کیفری به ریاست قاضی اصغر 

عبداللهی آغاز شد.
ابتدا پدر و مادر میثم )مقتول( از قضات برای عامل قتل فرزندشان درخواست قصاص 

کردند و سپس متهم به قتل به دستور رئیس دادگاه به شرح واقعه پرداخت. 
سپس وکیل متهم در دفاع از موکلش گفت: »موکلم در حین ارتکاب قتل حال طبیعی 
نداشته است.« اما قاضی عبداللهی گفت: براساس نظریه پزشکی قانونی اگرچه متهم 
مدارکی مبنی بر ضعف ثبات شخصیتی ارائه داده و مدعی شده که حالت طبیعی نداشته 
اما این موضوع هیچ تأثیری در رفع مسئولیت قانونی اش ندارد.  در پایان جلسه دادرسی، 
قضات دادگاه وارد شور شدند و متهم را به قصاص و 72 ضربه شلاق )به خاطر مصرف 
مشروبات الکلی( محکوم کردند.براساس برخی شنیده ها گفته می شود کشتی گیر متهم 

به قتل قهرمان آسیا بوده است اما او  هیچ عنوان ملی و آسیایی ندارد.

سه شنبه -چهارم آبان ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4130

یکی از مداحان مطرح کشور گفت: به نظرم کار جالبی نیست که 
کسی بخواهد با خاندان آل الله درآمد کسب کند؛ شرکت بیمه دارم و 

راه درآمدم مداحی نیست.
به گزارش خبرگزاری فارس از قم،  یکی از مداحان برتر کشوری 
است، مرثیه خوانی هایش پرطرفدار است و سعی می کند وقایع تاریخی 
را مستند بیان کند، صدای خوبی دارد، از سلاله پیغمبر اسلام)ص( 
است و این مسئله با تأثیر بالای صدایش در جان مخاطبان نمی تواند 
بی ارتباط باشد، صدا و تصویرش را بارها از پشت قاب تلویزیون تماشا 

کرده و با روضه  خوانی هایش گریسته اید.
مدتی در مجالس بیت رهبری مداحی می کرد؛ برای برپایی محافل 
اهل بیت)ع( در نقاط مختلف کشور حضور می یابد ولی در حال حاضر 

اغلب برنامه های وی در قم متمرکز است.  
به تازگی فرزندش در برخی مجالس پدر را همراهی کرده و با وی 

مداحی می کند.
آنچه در ادامه می خوانید گفت و گوی فارس با سید مهدی میرداماد، 

روضه خوان و مداح اهل بیت)ع( است:
متولد چه سالی هستید؟

متولد سال 1۳57
به جز شما چند فرزند دیگر در خانواده است؟

 چهار برادر و سه خواهر دارم که با من می شویم هشت فرزند.
چند فرزند دارید؟

 سه فرزند دارم. دو دختر و یک پسر. ریحانه سادات، زینب سادات 
و سید علیرضا.

اصالتاً اهل کجایید؟
 اصالتاً خوزستانی هستم.

چند سال است در قم ساکن شده اید؟
 حدوداً سی و پنج سال است که در قم ساکن هستم.

در چه رشته ای تحصیل کرده اید؟
 بعد از دیپلم وارد حوزه علمیه شدم و بعد از گذراندن سطح یک در 

حوزه علمیه حوزه وارد فضای کار شدم.
به جز مداحی شغل دیگری هم دارید؟

 بله، شرکت بیمه دارم و مشغول کار بیمه هستم.
برای موفقیت در مداحی وارد حوزه علمیه شدید؟

 بله،  یکی از اهدافم برای ورود به حوزه این بود که با فضای مداحی 
بیشتر آشنا شوم ولی علاقه به طلبگی هم داشتم.

از چند سالگی مداحی را آغاز کردید؟
 از دوران ابتدایی یعنی حدوداً از هشت سالگی مداحی می کردم. 
آن زمان مادرم جلسات آموزش قرآن و تفسیر برای بانوان در منزل 
برگزار می کرد و من در آن مجالس مداحی می کردم ولی حدوداً از 

سن 16 سالگی به صورت رسمی به مداحی پرداختم.
به نظر خودتان چه چیزی موجب شهرتتان در بین سایر 

مداحان شد؟
 حقیقتاً هنوز خودم هم نمی دام چه چیزی عامل این مسئله شد، 
واقعاً به تنها چیزی که فکر نمی کردم بحث شهرت بود، آن موقع من 
در فضایی مداحی می کردم که اصلاً  فکر نمی کردم کسی مداحی  
من را ببیند. چیزی که به نظرم موجب شهرتم شد این بود که کار 
متفاوت انجام دادم، من و حاج مهدی سلحشور در مسیر مداحی هر 
دو برخلاف رود شنا می کردیم. زمانی که شیوه خواندن بعضی ها هنوز 
سنتی بود من و حاج مهدی سلحشور با هم در حسینیه ثارالله دونفره 
می  خواندیم و از آن موقع به بعد خواندن  های دو نفره شکل گرفت و 
رواج یافت. آن زمان کمتر کسانی پیدا می  شدند که بتوانند هماهنگ 

به صورت دو نفره با هم بخوانند.
سال 1۳82 که در برنامه  های بیت رهبری می  خواندم حدوداً 22 
سال داشتم و جوان ترین مداح بیت بودم، گمان می  کنم این قضیه 

هم مؤثر بوده است.
برخوردتان با مردم چگونه است؟

با  ویژه  به  کنم  رفتار  مردم  با  صبورانه  خیلی  می  کنم  سعی   
نوجوانان و جوانان چون نوجوانان و جوانان هستند که آینده کشور 
ما را می  سازند. مشکل این است که مردم زمانی با ما کار دارند که 
خیلی فشار کاری بر روی ما زیاد است یعنی بعد از مراسم؛ آن موقع 
باید حرف  هایشان را بشنویم، با آن ها احوالپرسی کنیم، پای درد و 
دل  هایشان بنشینیم و التماس دعاهایشان را گوش کنیم؛ همیشه 
سعی کرده  ام همواره بین مردم باشم و خودم را از آنان جدا نبینم ولی 
بعضی مواقع واقعاً نمی  شود، همانطور که ما تلاش می  کنیم مردم را 
درک کنیم، مردم هم باید برای درک متقابل بکوشند و شرایط ما را 

در زمان  های مختلف در نظر بگیرند.
کدام سبک مداحی را بیشتر دوست دارید؟

 من روضه  خوان هستم، سبک  های مختلف مداحی را می  خوانم 
ولی هیچ چیز برایم روضه نمی  شود و هیچ  چیز مثل روضه من را 
منقلب نمی  کند، تأثیرگذارترین قالب مداحی مرثیه است چون مرثیه 

ماندگار و سازنده است.
هر سال حدوداً 6 ماه برای تعیین مرثیه  هایی که قرار است در دهه 

محرم بخوانم وقت می  گذارم.
با کدام یک از علما ارتباط بیشتری دارید؟

 با همه علما ارتباط یکسان دارم.
بعضی  ها در مراسم سینه  زنی برهنه می  شوند، نظرتان در 

مورد اینگونه محافل چیست؟
 توصیه بزرگان و علما این است که سینه  زنان در مراسم سینه  زنی 
برهنه نشوند تا از مراسم امام حسین)ع( بشود نهایت استفاده را 
برد. بعضی جلسات مذهبی با تصویربرداری درست و تبلیغات کافی 
می  توانند یک رسانه قوی باشند و تمام دنیا را احاطه کنند، وقتی 
انعکاس مراسم عزاداری بسته  عده  ای در مراسم برهنه شوند راه 
می  شود، واجب را نباید فدای مستحب کرد. امروزه که جهان دارد 
علیه شیعه کار می  کند، شیعیان باید غوغایی که در شب عاشورا به 
پا می  کنند را به جهانیان نشان دهند، وقتی برهنه شوند محدودیت 
ایجاد شده و مانع انعکاس جهانی اینگونه مراسم  ها می  شود. کسی که 
می  خواهد وجودش را وقف عزاداری اهل  بیت)ع( کند، عزاداری او با 

پیراهن مؤثرتر و قابل قبول  تر است.

در طول سال چه مدت مشغول مداحی مجالس مذهبی 
هستید؟

 اگر بپرسید چه مدت مشغول این کار نیستم راحت  تر می  توانم 
پاسخ دهم، ماه محرم که تمام می  شود می رویم سراغ ایام فاطمیه، 
فاطمیه که تمام می  شود برنامه های ماه رمضان آغاز می شود، رمضان 
که به اتمام می  رسد دوباره محرم از راه می رسد؛ در کنار این  ها هر 
شب جمعه دعای کمیل، هر عصر جمعه زیارت آل یس و تمام 

ولادت  ها و تمام عزاداری  های اهل  بیت)ع( نیز برنامه دارم.
روضه کدام یک از ائمه بیشتر به دلتان می  نشیند؟

روضه  بین  نمی  شود  چون  نیست  خوبی  سؤال  این  نظرم  به   
اهل  بیت)ع( تفاوت قائل شد و آن ها را از هم تفکیک کرد.

بالاخره دل هر کسی با روضه یکی از ائمه)ع( انس بیشتری 
دارد.

 درست است، دل هر کسی به یک جایی تعلق خاطر بیشتری دارد، 
من به ایام فاطمیه تعلق خاطر بیشتری دارم و با روضه مادرم حضرت 
زهرا)س( بیشتر مأنوس هستم، با شنیدن یا خواندن روضه فاطمیه 

احساس می  کنم زودتر و بیشتر از بقیه منقلب می  شوم.
اگر مداح نمی شدید چه کاره می  شدید؟

 اگر مداح نمی  شدم مدیر هیأت می  شدم، شاید هم میاندار هیأت 
می  شدم، البته الان هم مدیر و میاندار هیأت هستم.

پسرتان، آقا سید علیرضا را در دهه محرم در هیأت مشاهده 
کردیم، او هم به مداحی علاقه دارد؟

 بله، علیرضا هم مداحی کردن را دوست دارد.
دوست دارید علیرضا هم مداح شود؟

 اگر واقعاً به این کار علاقه داشته باشد و استعدادش را هم داشته 
باشد کمکش می  کنم که مداح شود؛ قطعاً هر پدری دوست دارد که 
فرزندش راهش را ادامه دهد ولی این بستگی به خودش دارد که به 

این کار علاقه  مند باشد یا نه. 
اینکه علیرضا پسر من است صرفاً نمی  تواند ملاک اصلی برای مداح 
شدنش باشد و این قضیه راه را برایش هموار نمی  کند بلکه سخت  تر 

هم می  کند چون همه او را با پدرش مقایسه می  کنند.
ضمناً چون علیرضا هنوز کودک است معلوم نیست علاقه او به 

مداحی واقعی است یا علاقه  ای بچگانه است، شاید بزرگتر که شود 
نظرش و علاقه  اش تغییر کند.

تا چه زمانی مداحی را ادامه می  دهید؟
 به امید خدا تا آخرین نفس مداحی اهل  بیت)ع( را ادامه می  دهم 

اگر خداوند توفیق دهد.
به نظرتان موفق هستید؟

 نه خیلی، دلم می  خواست بیشتر کار کنم ولی متأسفانه جلسات 
خیلی وقتم را می  گیرد. خودم زیاد راضی نیستم و معتقد هستم که 

خیلی بیشتر از این  ها می  شود کار و تلاش کرد.
مداحان  برخی  میلیونی  حقوق  های  درباره  که  سخنانی 

می گویند را شنیده  اید؟
 حقوق  های میلیونی که برای مداحان نیست، منظور شما هدیه 
یا صله های میلیونی است. من اساتیدم را خوب می  شناسم و مدتی 
با آن ها زندگی کرده  ام، نخست از آن ها رفع تهمت می  کنم چون 
خوب می شناسمشان و از روند کارشان آگاه هستم. هیچ یک از 
آنان شغلشان و منبع درآمدشان مداحی نیست. دوم اینکه اگر سیره 
اهل بیت)ع( را پذیرفته ایم باید همه سیره  شان را بپذیریم و این را هم 
قبول کنیم که اهل بیت)ع( نسبت به روضه خوان ها و مرثیه خوان ها 
نگاه ویژه ای داشته اند. امام صادق)ع( به یکی از روضه خوان های نامدار 
زمان خود به خاطر خواندن روضه ای ۴00 هزار دینار هدیه داد. 
بعضی مواقع مبالغی به عنوان هدیه یا صله برای ارج نهادن کسی 
که مرثیه خوانی کرده است به مداحان داده می  شود. حرف من مبلغ 
هدیه نیست بلکه ارزش نهادن به کسی است که یاد اهل بیت)ع( را 

احیا می  کند و برای آنان وقت می  گذارد.
من که هدایا را اغلب رد می  کنم، من مرجع نیستم و حکم هم 
نمی دهم ولی به نظرم کار جالبی نیست که کسی بخواهد با این 

خاندان درآمد کسب کند، نباید با این دید وارد عرصه مداحی شد.
چند خط قرمز در مداحی برای خودم قرار داده ام و سعی کرده ام که 
همواره به آن  ها پایبند باشم، یکی اینکه برای جلسه مداحی با کسی 
درباره هزینه صحبت نکنم و قبل از جلسه حرف مالی با کسی نزنم، 
دوم اینکه اگر بعد از جلسه کسی به من هدیه داد آن  را رد نکنم؛ 

یعنی سعی می  کنم در این قضیه نه افراط داشته باشم و نه تفریط .
سیره اهل بیت)ع( هرچه که باشد باید با روی باز پذیرفته شود.

با وجود همه غیبت  ها و تهمت  ها بارها به صراحت عرض کرده ام که 
من در طول عمرم برای هیچ جلسه  ای تاکنون حرف مالی با کسی 

نزده ام، تمام کسانی که مرا دعوت کرده  اند گواه این قضیه هستند.
نیمی از جلساتی که مداحی می کنم متعلق به دوستان و آشنایان 
است، هیأت رزمندگان اسلام هم که باید در طول سال مقداری به آن 
کمک کنم تا برنامه هایش برقرار بماند،  چیزی هم به ما داده نمی شود.

هیأت رزمندگان اسلام سایت، آرشیو، دفتر،  کلاس فرهنگی و ... 
دارد که همه این ها هزینه بردار است و هر چیزی هم به من داده 

می شود هزینه همین امور می شود.
به لطف خداوند در شغل خودم فرد موفقی هستم و به اندازه کافی 
خداوند به من لطف کرده است که دیگر نیازی به هزینه مداحی 

ندارم.
حرف آخر؟

 مردم ولی نعمت ما هستند و به گردن ما حق دارند،  صدای ما عاریه 
است و چیزی نیست که بشود به آن مغرور شد.

از مردم می خواهم که اگر ناراحتی تاکنون در ارتباط با بنده پیش 
آمده است من را حلال کنند.

اگر مداحی را در یک جمله بخواهم تعریف کنم می گویم مداحی 
یعنی »حکومت کردن بر دل های مردم برای اینکه بتوان مکتب و 

سیره اهل بیت)ع(  را خوب تعریف کرد.«
اخلاق مهم ترین رکن مداحی است، مداح اگر اخلاق نیکو داشته 

باشد حتی یک بیت شعر هم بخواند تأثیر خودش را می گذارد.
گفت و گو از: فاطمه جمالزاده

میرداماد:از مداحی کسب درآمد نمی کنم






